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Αθήνα, σήµερα στις 20 Δεκεµβρίου 2011, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.05’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε oλοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Αθανάσιο Γιαννό-
πουλο, Βουλευτή Νοµού Φθιώτιδος, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ  ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο  Πρόεδρος του Συνδέσµου Κτη-
νοτρόφων Νοµού Καβάλας εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την
αδυναµία του ΕΛΓΑ να αντεπεξέλθει στις υποχρεώσεις του
έναντι των κτηνοτρόφων.

2) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ  ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Σωµατείου Εργα-
ζοµένων της 6ης Περιφέρειας ΕΚΑΒ (Καβάλας-Δράµας) αιτείται
την ενίσχυση µε ανθρώπινο δυναµικό για την αποτελεσµατικό-
τερη λειτουργία του παραρτήµατος.

3) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του ΤΟΕΒ  Ιεράπετρας αι-
τείται την αποκατάσταση των ζηµιών της Προσαγωγού Διώρυγας
Μύθων.

4) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ  ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργαζοµένων του Γε-
νικού Νοσοκοµείου Καβάλας  εκφράζει την αντίθεσή του για την
υπουργική απόφαση ένταξης των υγειονοµικών στο σαραντά-
ωρο, τις µειώσεις των κλινών και την εργασιακή εφεδρεία.

5) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Συνταξιουχικών Τραπεζι-
κών Οργανώσεων Ελλάδος εκφράζει την αντίθεσή της για τα δυ-
σβάστακτα οικονοµικά µέτρα που έχουν ληφθεί. 

6) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  ΤΑΣΟΥΛΑΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Παραρτήµατος
Ηπείρου -Νήσων/ Γεωτεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδος αιτείται
την επίλυση θέµατος που αφορά στην  καταβολή Ενιαίας Ενίσχυ-
σης 2011 σε περιοχές ελέγχου µέσω τηλεπισκόπησης σε δηµο-

τικούς βοσκότοπους.

7) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Σητείας Νοµού Λασιθίου αι-
τείται την τροποποίηση του θεσµικού πλαισίου αναφορικά µε την
επιλεξιµότητα χρηµατοδότησης του ΦΠΑ για τις ΔΕΥΑ που εκτε-
λούν έργα από πόρους Ευρωπαϊκών Προγραµµάτων.

8) Ο Βουλευτής Ευρυτανίας κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΡΑΝΙΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το  Πνευµατικό Κέντρο Ρουµελιωτών -
Κοινωφελές Ίδρυµα αιτείται την ανάκληση του επιβληθέντος ει-
δικού τέλους ακινήτων στο εν λόγω Ίδρυµα.

9) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ηπατοµεταµοσχευ-
θέντων Ελλάδος <ΗΠΑΡΧΩ> αιτείται την άµεση τροποποίηση
της υπουργικής απόφασης του ενιαίου πίνακα προσδιορισµού
ποσοστού αναπηρίας.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Βιάννου, Νοµού
Ηρακλείου αιτείται την παραµονή και λειτουργία του οικείου Ει-
ρηνοδικείου.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Εργατοϋπαλλη-
λικού Κέντρου, Νοµού Φωκίδας καταθέτει σειρά παραβάσεων
εργατικής και ασφαλιστικής νοµοθεσίας εργολαβικών οµάδων οι
οποίες δραστηριοποιούνται στις υπόγειες στοές της <S&B Βιο-
µηχανικά Ορυκτά>.

12) Η Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΑΡΙΑ ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Οµοσπονδίας Αγροτικών
Συλλόγων Νοµού Αχαϊας εκφράζει την αντίθεσή του για την πα-
ρακράτηση από την ‘Ενωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Πάτρας
του ποσού των 30-80 ευρώ, από το δικαίωµα της ενιαίας ενισχύ-
σεως  κάθε παραγωγού.

13) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο κ. Χρήστος Ψωρράς, ενεργό στέλεχος
Ε.Ν. και απόφοιτος Ναυτικών ΤΕΕ τοµέα Πλοιάρχων αιτείται τη
στήριξη της πολιτείας, σε όσους έχουν αντίστοιχα προσόντα,
ώστε να αποκτήσουν  το δίπλωµα  του Πλοιάρχου Α’ Τάξεως.

14) Ο Βουλευτής Ζακύνθου κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Διοικητικό Συµβούλιο της Μη-
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Κερδοσκοπικής Εταιρείας Επιχειρήσεων Αγροτουρισµού ΕΚΟ
Ζάκυνθος αιτείται την απαλλαγή από την ασφάλιση στο ΤΕΒΕ
των µικρών µονάδων, µέχρι δέκα δωµατίων, που έχουν το χαρα-
κτήρα «Επαύλεων» και «Τουριστικών Επιπλωµένων κατοικιών».

15) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Αγροτικών Συλλόγων
Νοµού Ηρακλείου αιτείται την επιτάχυνση ανασυγκρότησης του
αγροτικού τοµέα και την καταβολή του υπολοίπου της ενιαίας
ενίσχυσης πριν τα Χριστούγεννα.

16) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  Δήµαρχοι της Περιφέρειας Κρήτης εκ-
φράζουν τη δυσαρέσκεια τους για τον αποκλεισµό των ασφαλι-
σµένων του ΟΓΑ από τη δυνατότητα έκδοσης κάρτας ανεργίας
και άρα από τη δυνατότητα συµµετοχής τους στα προγράµµατα
απασχόλησης του ΟΑΕΔ.

17) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Οργανισµός Ανάπτυξης Δυτικής Κρήτης
αιτείται να µεταβιβαστεί άµεσα από τον ΣΑΕ 23/2011 πίστωση
στο λογαριασµό κατηγορίας  Νοµικών Προσώπων, προκειµένου
να πληρωθούν όλες οι διοικητικές δαπάνες του Οργανισµού.

18) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ  - ΠΑ-
ΠΑΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Μαντουδίου
- Λίµνης - Αγίας Άννας αιτείται την ακύρωση του τέλους ακινήτων
µέσω των λογαριασµών της ΔΕΗ ως άδικου και αντισυνταγµατι-
κού.

19) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα του οδικού και τηλεπικοινωνιακού δικτύου του χωριού
Νεράϊδα του Δήµου Αρχαίας Ολυµπίας, Νοµού Ηλείας.

20) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ  - ΠΑ-
ΠΑΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πρόεδρος της ‘Ενω-
σης Γονέων Νοητικώς Υστερούντων Ατόµων παραθέτει σειρά
λειτουργικών και οικονοµικών προβληµάτων  που αντιµετωπίζει
και αιτείται την επίλυσή τους.

21) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ  - ΠΑ-
ΠΑΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση
Οπτικών και Οπτοµετρών αιτείται την άµεση νοµοθετική τροπο-
ποίηση του ν. 3919/2011, προκειµένου η ΠΕΟΟ να αναβαθµιστεί
σε ΝΠΔΔ µε παράλληλη αναγνώριση των επαγγελµατικών δι-
καιωµάτων των Οπτικών- Οπτοµετρών.

22) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ  - ΠΑ-
ΠΑΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Οµο-
σπονδίας Δικαστικών Υπαλλήλων Ελλάδος αιτείται την εξαίρεση
των δικαστικών υπαλλήλων από το βαθµολόγιο-µισθολόγιο βάσει
του ν. 4024/2011.

23) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ  - ΠΑ-
ΠΑΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Θωµάς Παπαδό-
πουλος αιτείται την προώθηση διορθωτικών κινήσεων που
αφορούν στην εκπαίδευση των ελληνοπαίδων στο εξωτερικό.

24) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ  - ΠΑ-
ΠΑΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Πολιτι-
κών Συνταξιούχων Νοµού Μεσσηνίας εκφράζει την αντίθεσή του
για τη µεταφορά εποπτείας του ΜΤΠΥ από το Υπουργείο Οικο-
νοµικών στο Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων.

25) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Α’ Πει-
ραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Μαντουδίου Ευβοίας αιτείται
να µην ισχύσει, λόγω µεγάλων ζηµιών στη βαµβακοπαραγωγή
της περιοχής, το όριο των διακοσίων κιλών που απαιτείται για να
πάρει ο βαµβακοπαραγωγός τη συνδεδεµένη ενίσχυση.

26) Οι Βουλευτές, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪ-
ΤΗΣ, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ και Α’ Πει-
ραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  το ΔΣ του Δήµου Ξηροµέρου, Νοµού Αιτωλαακαρνανίας
καταγγέλλει την κοινή  υπουργική απόφαση περί «Ειδικού Πλαι-
σίου Χωροταξικού Σχεδιασµού και Αειφόρου Ανάπτυξης για τις
Υδατοκαλλιέργειες» και ζητεί να ανακληθεί.

27) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ και Λα-
ρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  ο Αλιευτικός Σύλλογος Αλοννήσου Νοµού Μαγνησίας επι-
σηµαίνει τα τεράστια προβλήµατα που προκαλούνται στους
επαγγελµατίες αλιείς του νησιού από τη µεταφορά του τελω-
νείου της Αλοννήσου στο νησί της Σκοπέλου.

28) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ  - ΠΑ-
ΠΑΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Καρύστου
εξαγγέλλει την πραγµατοποίηση κινητοποιήσεων στην περί-
πτωση που κοπεί το ηλεκτρικό ρεύµα λόγω µη πληρωµής του
έκτακτου τέλους για τα ακίνητα. 

29) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Νοµού
Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο Δήµαρχος Ιστιαίας-Αιδηψού Νοµού Ευβοίας εκφράζει την αν-
τίθεσή του για την απόφαση µεταβίβασης από 1/1/2012 των αρ-
µοδιοτήτων ελέγχου και δικαστικού τµήµατος της ΔΟΥ Ιστιαίας
στη ΔΟΥ Χαλκίδας.

30) Οι Βουλευτές, Επικρατείας κ. ΔΙΟΝΥΣΙΑ ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥ-
ΛΟΥ και Έβρου κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ  ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ  κατέ-
θεσαν αναφορά µε την οποία η Πανθρακική ‘Ενωση Αµερικής
“Ο ΟΡΦΕΥΣ” παραθέτει επιστολή για την αναγνώριση της γενο-
κτονίας των Θρακιωτών. της περιόδου 1908-1922, µε επίσηµη
ηµέρα εορτασµού της την 6η Απριλίου.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων αιτείται την προώθηση πολιτικών και
προτάσεών της προς όφελος του απλού αστυνοµικού.

32) Η Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Οργανισµός Ανάπτυξης Δυτικής
Κρήτης αιτείται τη χρηµατοδότησή του για την κάλυψη ληξιπρό-
θεσµων οφειλών του, καθώς και παράλληλη αύξηση του προϋπο-
λογισµού του.

33) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η κ. Μαρία Ρουφογάλη, ιδιοκτήτρια της
εφηµερίδας “Η ΝΙΚΗ” αιτείται την εξόφληση τιµολογίου του ΕΟΤ
για την προ τριετίας ανάθεση στην εφηµερίδα διαφηµιστικής
προβολής.

34) Η Βουλευτής Επικρατείας κ. ΔΙΟΝΥΣΙΑ ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥ-
ΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Νοσοκοµείο «’Αγιος
Παύλος» των φυλακών Κορυδαλλού παραθέτει την κακή κατά-
σταση που επικρατεί στο νοσοκοµείο, όπως την έλλειψη ζεστού
νερού από κακή τεχνική συντήρηση. 

35) Η Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Τουριστικών Καταλυµάτων
Νοµού Χανίων αιτείται την άµεση επέκταση του αεροδροµίου
των Χανίων.

36) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Εργατικό Κέντρο Λασιθίου αιτεί-
ται την άµεση ανέγερση εργατικών κατοικιών στον Άγιο Νικόλαο.

37) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνο-
µικών Υπαλλήλων αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά στις
ανεξόφλητες οφειλές των οδοιπορικών εξόδων του ένστολου
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προσωπικού της Ελληνικής Αστυνοµίας από το έτος 2008.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Φαρµακευτικός Σύλλογος
Αχαΐας γνωστοποιεί την απόφασή του να σταµατήσει την πί-
στωση στους ασφαλισµένους όλων των ασφαλιστικών ταµείων.

39) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΔΑΒΑΚΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνο-
µικών Υπαλλήλων αιτείται τη διατήρηση του δικαιώµατος
συνυπηρέτησης Αστυνοµικών µε συζύγους υπαλλήλους νοση-
λεύτριες- νοσηλευτές, χωρίς χρονικούς περιορισµούς προϋπη-
ρεσίας.

40) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Τµήµα Τουριστικών Επιχειρή-
σεων της Σχολής Διοίκησης και Οικονοµίας του ΤΕΙ Κρήτης
αιτείται την παραµονή του τµήµατος Τουριστικών Επιχειρήσεων
στην Κρήτη. 

41) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Αγροτικών Συλ-
λόγων Νοµού Ηρακλείου αιτείται την καταβολή του υπολοίπου
50% της ενιαίας ενίσχυσης στους παραγωγούς της περιοχής
πριν τα Χριστούγεννα.

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Μινώα Πεδιάδας
Νοµού Ηρακλείου αιτείται τη διατήρηση των Ειρηνοδικείων Κα-
στελλίου και Αρκαλοχωρίου του Δήµου.

43) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Πανελλήνιας Οµο-
σπονδίας Αστυνοµικών Υπαλλήλων αιτείται τον περιορισµό των
κρατήσεων λόγω προαγωγής αστυφυλάκων, στον βαθµό του
υπαρχιφύλακα.

44) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΔΑΒΑΚΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνο-
µικών Υπαλλήλων αιτείται άµεσης λύσεως σε ζητήµατα των
αστυνοµικών υπαλλήλων σχετικά µε την αναµόρφωση του µισθο-
λογίου τους, την καταβολή των δεδουλευµένων πενθηµέρων -
νυχτερινών του 2011, τα υποµνήµατα οδοιπορικών, καθώς και
νέα θέµατα καθηµερινότητας που τους ταλανίζουν.

45) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Πολυµελών Οι-
κογενειών µε τρία τέκνα Ελλάδος αιτείται την παροχή ισόβιας
σύνταξης στην τρίτεκνη µητέρα ανεξαρτήτως ηλικίας των παι-
διών, καθώς και θεσµικά µέτρα τα οποία αφορούν διορισµούς,
φορολογία, τοποθετήσεις - µεταθέσεις- µετακινήσεις- µετατά-
ξεις- απολύσεις, επιδόµατα και παροχές.

46) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ  ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  Σύλλογοι και Σωµατεία Εργα-
ζοµένων στο Πρόγραµµα <Βοήθεια στο Σπίτι> αιτούνται την υιο-
θέτηση των προτάσεών τους σχετικά µε τη διασφάλιση του
προγράµµατος και όλων των εργαζοµένων σε αυτά.

47) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Μινώα Πεδιάδας
Νοµού Ηρακλείου αιτείται τη διατήρηση των Ειρηνοδικείων Κα-
στελλίου και Αρκαλοχωρίου του Δήµου.

48) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι Δήµαρχοι της Περιφέρειας
Κρήτης αιτούνται τη συνέχιση λειτουργίας των κοινωνικών προ-
γραµµάτων των δήµων.

49) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι Δήµαρχοι της Περιφέρειας
Κρήτης  διαµαρτύρονται για τον αποκλεισµό των ασφαλισµένων
του ΟΓΑ από τη δυνατότητα έκδοσης κάρτας ανεργίας και άρα
από τη δυνατότητα συµµετοχής τους στα προγράµµατα απασχό-
λησης του ΟΑΕΔ.

50) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΔΑΒΑΚΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνο-
µικών Υπαλλήλων αιτείται νοµοθετικής ρύθµισης σχετικά µε την
επίλυση ζητηµάτων  διευκόλυνσης της δουλειάς των απλών και
µάχιµων αστυνοµικών.

51) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οικογένειες πολυτέκνων  διαµαρτύ-
ρονται για την επιλεκτική αντιµετώπιση από ορισµένα
πανεπιστήµια παιδιών τέτοιων οικογενειών κατά τη διαδικασία
εγγραφής-διαγραφής τους.

52) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΔΑΒΑΚΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνο-
µικών Υπαλλήλων αιτείται διευκρινήσεως σχετικά µε τη σύγχυση
που έχει δηµιουργηθεί για τα υποµνήµατα οδοιπορικών εξόδων
παρελθόντων ετών των δικαιούχων.

53) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Γόρτυνας, Νοµού Ηρακλείου
αιτείται την εξασφάλιση χρηµατοδότησης του Δήµου για την κα-
τασκευή του έργου <Αντιµετώπιση κατολισθήσεων Αγίου
Θωµά>.

Β’ ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 22154/01-09-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1762/7-11-
2011 έγγραφο από τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 22628/13-09-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Αγάτσας Αριάδνης δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1809/17-11-2011

έγγραφο από τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 23629/28-09-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αποστολάτου Βαϊτση  δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1879/8-11-2011

έγγραφο από τον Υφυπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΝΔ’ - 20 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2011                                                                                        2849



2850 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των 

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 1643/17-11-2011 ερώτηση πρώτου κύκλου
του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Δη-
µητρίου Κουσελά προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων ταχείας εκδίκασης των φορολογικών υποθέσεων
και την είσπραξη των οφειλοµένων φόρων από µεγαλοοφειλέτες
δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και δια-
γράφεται. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω το
λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Κουσελά, δεν
υπάρχει αυτή η διαδικασία, αλλά µπορείτε να λάβετε το λόγο για
ένα λεπτό.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, σας ευχαριστώ για
την ευαισθησία σας. Υπάρχει ένα θέµα τήρησης της κοινοβου-
λευτικής τάξης και προστασίας και των Βουλευτών και του κοι-
νοβουλευτικού ελέγχου. 

Η ερώτηση που επρόκειτο να συζητήσουµε ήταν αυτή ακριβώς
που αναφέρατε, η ταχεία είσπραξη των οφειλών των µεγαλοο-
φειλετών του δηµοσίου. Είναι ένα µείζον ζήτηµα µε πολλές δια-
στάσεις πολιτικές, οικονοµικές, αλλά και κοινωνικές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μην αναπτύξετε το
θέµα. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Αυτό που θέλω, λοιπόν, να πω είναι
το εξής. Αυτή η ερώτηση είχε κατατεθεί –και το θέτω υπ’ όψιν
σας ως Προέδρου της Βουλής- ως ερώτηση τριάντα πέντε Βου-
λευτών. Δυστυχώς, δεν απαντήθηκε στη διαδικασία και στις προ-
θεσµίες που προβλέπει ο κοινοβουλευτικός έλεγχος. Μετά από
δύο κληρώσεις ζητήσαµε να συζητηθεί σήµερα και κληρωθήκαµε
σήµερα, µετά από µία δεύτερη κλήρωση. Δυστυχώς, ούτε και σή-
µερα θα συζητηθεί, παρ’ ότι η ερώτηση αυτή δεν αφορά ένα
Υπουργείο, αφορά δύο Υπουργεία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, όµως,
κύριε Κουσελά. Έγινε κατανοητό το αίτηµά σας. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Ολοκληρώνω. 
Θέλω, λοιπόν, να σας παρακαλέσω να µεταφέρετε στην Κυ-

βέρνηση –εγώ καταλαβαίνω τις όποιες δυσκολίες µπορεί να έχει
ο κ. Παντελής Οικονόµου, δεν είναι προσωπικό, όµως, το θέµα-
... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Κουσελά, δεν θα
αναπτύξετε το θέµα. Είστε κατανοητός και σαφής. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Είµαι κατανοητός και σαφής. 
Θέλω, λοιπόν, να µεταφέρετε στην Κυβέρνηση, πρώτον, ότι

δεν είναι δυνατόν να µην προσέρχεται κανένας σε αυτήν τη δια-
δικασία του κοινοβουλευτικού ελέγχου και δεύτερον, ότι θα πρέ-
πει να βρεθεί τρόπος…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Κουσελά, ολο-
κληρώστε, παρακαλώ. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Ολοκληρώνω. 
Θέλω να σας παρακαλέσω, λοιπόν, να ορίσετε ξανά…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Τελείωσε ο χρόνος που

σας έδωσα. Σας διαβεβαιώνω ότι θα ενηµερωθεί και ο Πρόεδρος
και το Προεδρείο. Εδώ υπάρχει η σηµείωση ότι δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και υποτίθεται ότι σε
αυτές τις περιπτώσεις έχετε ενηµερωθεί έγκαιρα. Εάν αυτό δεν
συνέβη, θα δούµε τι µπορεί να γίνει. Σας ευχαριστώ. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Ωραία. Εγώ αυτό που θέλω να πα-
ρακαλέσω είναι πέρα από αυτό να ορίσετε νέα διαδικασία συζή-
τησης της ερώτησης. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας είπα ότι θα ενηµε-

ρωθεί και ο ίδιος ο Πρόεδρος.
Συνεχίζουµε µε την τρίτη µε αριθµό 599/14-10-2011 ερώτηση

πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Θεόδωρου Ιγνατιάδη προς την Υπουργό Παιδείας, Διά
Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την επίλυση των
προβληµάτων στη λειτουργία των TEI Θεσσαλονίκης και Καβά-

λας.
Στην ερώτηση του κ. Ιγνατιάδη θα απαντήσει ο Αναπληρωτής

Υπουργός κ. Κωνσταντίνος Αρβανιτόπουλος, αφού πρώτα ο κ.
Ιγνατιάδης µάς την παρουσιάσει πολύ σύντοµα σε δύο λεπτά.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΙΓΝΑΤΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, τα TEI της Θεσσαλονίκης και της Καβάλας αν-

τιµετωπίζουν πολύ σοβαρά προβλήµατα στη λειτουργία τους.
Αυτό αφορά και τους οικονοµικούς πόρους για τη λειτουργία
τους, αλλά και τους διορισµούς του έκτακτου εκπαιδευτικού
προσωπικού.

Έχουµε υπ’ όψιν µας ότι από το Δεκέµβρη του 2009 έχει γίνει
περικοπή 15% και από 20% τα δύο επόµενα έτη. Φέτος, ο προ-
ϋπολογισµός προβλέπει επίσης 18% µείωση. Για δε το προσω-
πικό, στα µεν TEI Θεσσαλονίκης όπου έχουµε τρεις χιλιάδες
διακόσιες τριάντα σπουδαστές και συνολικά είκοσι τέσσερα τµή-
µατα, τους δίνονται µόνο εκατόν ογδόντα τρεις πιστώσεις για
εκτάκτους, τη στιγµή που τα διακόσια πενήντα άτοµα του µόνι-
µου εκπαιδευτικού προσωπικού, λόγω και των συνταξιοδοτή-
σεων, έχουν φθάσει στο ναδίρ των τελευταίων χρόνων.

Σοβαρά προβλήµατα δηµιουργούνται στην εκπαιδευτική δια-
δικασία εξαιτίας αυτού του γεγονότος. Υπάρχουν στα εργαστή-
ρια από είκοσι πέντε άτοµα µέχρι και ογδόντα. Αντίστοιχα, στα
έντεκα τµήµατα του TEI Καβάλας έχουµε συνολικά µείωση για
τους εκτάκτους. Έχουµε, δηλαδή, πενήντα επτά άτοµα από εκα-
τόν εξήντα οκτώ πέρυσι και τετρακόσιους εξήντα το 2009.

Ουσιαστικά, έχουµε µόνο χίλιες ώρες, δηλαδή µιάµιση ώρα
την ηµέρα ανά έτος, αν κάνει κάποιος τη διαίρεση. Βέβαια, αυτό
συµβαίνει σε όλα τα TEI της χώρας. Το αποτέλεσµα είναι η αδυ-
ναµία πραγµατοποίησης και τυπικά της εκπαιδευτικής διαδικα-
σίας. Ουσιαστικά, αναγκάζετε τους σπουδαστές να µαλώνουν
ποιος θα κάνει εργαστήριο και µάθηµα. Επίσης, δηµιουργούνται
σοβαρά προβλήµατα εξαιτίας της παροχής των µαθηµάτων µόνο
σε ένα εξάµηνο, ιδιαίτερα για τους εργαζόµενους φοιτητές των
φτωχών λαϊκών οικογενειών. Αυτό, σε συνδυασµό µε τα άλλα
µέτρα σας, στην ουσία θα διαγράψει χιλιάδες σπουδαστές που
θα οδηγηθούν στην εγκατάλειψη των σπουδών. Από εκεί και
πέρα, θα οδηγήσει σε κλείσιµο ή συγχώνευση τµηµάτων λόγω
της αξιολόγησης µε τα κριτήρια που εσείς έχετε.

Σας ρωτάµε, λοιπόν, τι µέτρα θα πάρετε, πρώτον για να καλυ-
φθούν οι ανάγκες σε εκπαιδευτικό προσωπικό, σύµφωνα µε την
εγκύκλιο που έχετε εκδώσει και µιλάτε για έναν προς δεκαπέντε
σπουδαστές. Λέµε αυτό να γίνει άµεσα.

Δεύτερον, ρωτάµε αν σκοπεύετε να προσλάβετε µόνιµο πλή-
ρους και αποκλειστικής απασχόλησης προσωπικό, προκειµένου
να λυθεί µόνιµα αυτό το πρόβληµα στα TEΙ της Καβάλας και της
Θεσσαλονίκης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Κωνσταντίνος Αρβανιτόπουλος.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής

Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων):
Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Ευχαριστώ και το Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιγνατιάδη για την ερώ-
τησή του.

Κατ’ αρχάς, ήθελα να πω ότι προχθές είχαµε τη σύνοδο των
προέδρων των TEI, στην οποία είχα την ευκαιρία να συζητήσω
µε τους προέδρους των TEI τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν
και τα οποία πράγµατι –θα συµφωνήσω µαζί σας- έχουν οξυνθεί
λόγω της οικονοµικής κρίσης που µαστίζει τη χώρα µας και που
βέβαια πλήττει και την εκπαίδευση, την παιδεία και το εκπαιδευ-
τικό σύστηµα.

Θα πω, επίσης, ότι πρόσφατα διορίσαµε τριακόσια σαράντα
µέλη ΔΕΠ στα Πανεπιστήµια και πενήντα ένα µέλη εκπαιδευτικού
προσωπικού για τα TEI Θα σας πω συγκεκριµένα για τη λειτουρ-
γία των TEI Θεσσαλονίκης και Καβάλας ότι, όπως είπατε και
εσείς, στα είκοσι τέσσερα τµήµατα του TEI Θεσσαλονίκης αυτήν
τη στιγµή υπηρετούν διακόσια ογδόντα µόνιµα µέλη εκπαιδευτι-
κού προσωπικού, σύµφωνα τουλάχιστον µε τα στοιχεία που
έχουν µέχρι σήµερα περιέλθει στην υπηρεσία µας.
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Πρόσφατα µε την υπουργική απόφαση 96401/2011 έχουν κα-
τανεµηθεί εκατόν ογδόντα πέντε θέσεις-πιστώσεις, για την πρόσ-
ληψη εκπαιδευτικού προσωπικού µε σχέση εργασίας ιδιωτικού
δικαίου ορισµένου χρόνου, για το ακαδηµαϊκό έτος 2011-2012.
Αυτό, όσον αφορά τη Θεσσαλονίκη. 

Για την Καβάλα να πω ότι στα δεκατρία τµήµατα του ΤΕΙ Κα-
βάλας, έχουµε αυτήν τη στιγµή, ενενήντα ένα µόνιµα µέλη εκπαι-
δευτικού προσωπικού, σύµφωνα µε τα στοιχεία που έχουµε ως
σήµερα στην υπηρεσία. Επιπρόσθετα µε την ίδια υπουργική από-
φαση έχουν κατανεµηθεί πενήντα επτά θέσεις-πιστώσεις, για την
πρόσληψη εκπαιδευτικού προσωπικού, µε σχέση εργασίας ιδιω-
τικού δικαίου ορισµένου χρόνου, για το ίδιο ακαδηµαϊκό έτος,
δηλαδή για το 2011-2012.

Τώρα να σας πω ότι µε έγγραφο του Υπουργείου προς το
Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυ-
βέρνησης έχουµε ζητήσει την κατ’ εξαίρεσιν χορήγηση, επιπλέον
τριακοσίων θέσεων, για την πρόσληψη πάλι εκπαιδευτικού προ-
σωπικού, µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρό-
νου –και για τα ΤΕΙ βέβαια και για την ΑΣΠΑΙΤΕ- ούτως ώστε να
µπορέσουµε να βοηθήσουµε τα ιδρύµατα, για να επιτελέσουν το
λειτουργικό τους έργο. 

Βέβαια, όσον αφορά και τις θέσεις µονίµου προσωπικού,
υπάρχουν σε εκκρεµότητα κάποιοι διορισµοί, τους οποίους επί-
σης έχουµε ζητήσει για το 2012 και για τα ΑΕΙ και τα ΤΕΙ και κά-
ποιες θέσεις ελπίζω ότι θα εγκριθούν για το επόµενο έτος.
Βέβαια όλα αυτά συναρτώνται, όπως αντιλαµβάνεστε, και µε την
οικονοµική κρίση την οποία βιώνουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Θεόδωρος Ιγνατιάδης.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΙΓΝΑΤΙΑΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, επικαλείστε την οι-

κονοµική κρίση. Βέβαια την κρίση την πληρώνουν οι λαϊκές οικο-
γένειες µε την πολιτική και της παρούσας Κυβέρνησης και
διαχρονικά. Αυτό συµβαίνει. Την πληρώνουν και µέσω της παι-
δείας και των σπουδών των παιδιών τους. Όταν πρόκειται για τη
στήριξη των τραπεζών, για τη στήριξη των µεγάλων επιχειρηµα-
τικών οµίλων, εκεί ξέρει και η σηµερινή Κυβέρνηση και οι προ-
ηγούµενες να βρίσκουν τα απαραίτητα κονδύλια. 

Επικαλείστε τριακόσιες θέσεις και λέτε ότι «θα» δοθούν. Αυτό
είναι µία υπόσχεση µετέωρη τη στιγµή που συνολικά, για όλα τα
ΤΕΙ της χώρας, από το 2009, αυτές έχουν µειωθεί και από τις
τρεισήµισι χιλιάδες πιστώσεις, έχουµε πάει στις χίλιες τριακό-
σιες. Δηλαδή έχει πέσει στο 1/3 και µας µιλάτε για τριακόσιες θέ-
σεις, που ελάχιστα θα βοηθήσουν να αντιµετωπιστεί αυτό το
πρόβληµα. 

Βέβαια αυτό είναι µία συνειδητή πολιτική, που εντάσσεται συ-
νολικά, στις εκπαιδευτικές αναδιαρθρώσεις που έχουν γίνει τα
τελευταία χρόνια, µε αποκορύφωµα το νόµο-πλαίσιο και θα οδη-
γήσει µέσα σ’ αυτήν την κατάσταση, µε αυτά τα εργαλεία, τους
φοιτητές να χάνουν εξάµηνα, να παρατείνεται η διάρκεια των
σπουδών, να πληρώνουν οι λαϊκές οικογένειες ακόµα περισσό-
τερο και να επιβαρύνονται, να µειώνονται αυτοί, που τελικά θα
αποφοιτούν και µε τα κριτήρια της αξιολόγησης που εσείς οι ίδιοι
κάνετε, στην ουσία, να υποβαθµίσετε, να συγχωνεύσετε και να
καταργήσετε και τµήµατα ΤΕΙ. 

Εµείς πιστεύουµε ότι αυτό είναι µία συνειδητή πολιτική, που
θέλει να οδηγήσει στην πλήρη υποταγή τής τριτοβάθµιας εκπαί-
δευσης, στα µεγάλα επιχειρηµατικά συµφέροντα, στην ουσία, να
επιβαρύνει ακόµα περισσότερο τις λαϊκές οικογένειες για το κό-
στος των σπουδών και να παρέχει ειδικά για τα ΤΕΙ, πτυχία πολύ
υποβαθµισµένης αναλώσιµης γνώσης, εφήµερης για τις ανάγκες
των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων. Αυτήν τη λογική υπηρετεί
κι αυτή η πολιτική σας, που είναι συνειδητή.

Πιστεύουµε ότι χρειάζεται συνολικά µία διαφορετική πολιτική
για την παιδεία, µία γενναία χρηµατοδότηση πριν απ’ όλα, για να
καλυφθούν οι λειτουργικές δαπάνες, µία γενναία πρόσληψη προ-
σωπικού άµεσα, ούτως ώστε να αντιµετωπιστούν κυριολεκτικά
οι λειτουργικές δαπάνες, για να µπορούν να γίνουν εργαστήρια
και µαθήµατα σ’ αυτά τα ΤΕΙ. 

Από εκεί και πέρα, χρειάζεται βέβαια και µία πολιτική ούτως,
ώστε συνολικά οι ανάγκες που υπάρχουν, να καλύπτονται µε µό-
νιµο εκπαιδευτικό προσωπικό. Σήµερα σε µία εποχή όπου η

γνώση που παράγεται κοινωνικά, µπορεί να γίνει αντικείµενο και
κτήµα όλου του λαού και των παιδιών του, στην ουσία βάζετε πα-
ραπάνω εµπόδια. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτό απαιτεί µία άλλη πολιτική, µία ενιαία τριτοβάθµια εκπαί-
δευση, δηµόσια, αποκλειστικά και δωρεάν, µε κατάργηση του
αναχρονιστικού διαχωρισµού που υπάρχει σήµερα και διευκό-
λυνση µε κάθε µέσο των φοιτητών για να σπουδάσουν µε δασκά-
λους και κάλυψη όλων των λειτουργικών δαπανών, κάλυψη των
αναγκών συνολικά σε σίτιση, σε στέγαση, ούτως ώστε να µην
πληρώνουν ούτε ένα ευρώ για τις σπουδές τους οι οικογένειες…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε, πρέ-
πει να ολοκληρώσετε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΙΓΝΑΤΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και

Θρησκευµάτων κ. Κωνσταντίνος Αρβανιτόπουλος έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής

Υπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων):
Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Νοµίζω, κύριε Βουλευτά, ότι δεν υπάρχει κανείς σ’ αυτήν την
Αίθουσα που θα διαφωνούσε µαζί σας, ότι υπάρχει ανάγκη µιας
γενναίας χρηµατοδότησης όλης της παιδείας. Όλοι θέλουµε να
υπάρξει µία γενναία χρηµατοδότηση στο χώρο της παιδείας. Όλοι
θέλουµε πράγµατι, να αναλογεί στην παιδεία πάντοτε, ένα πολύ
υψηλό ποσοστό του προϋπολογισµού. Πρέπει όµως να αντιλη-
φθούµε ότι λειτουργούµε σε έκτακτες συνθήκες, σε µία οικονο-
µική κρίση και προφανώς, δυστυχώς, και η παιδεία υφίσταται τα
επίχειρα αυτής της κρίσης.

Όσον αφορά το θέµα του εξορθολογισµού, στο οποίο αναφερ-
θήκατε, θέλω να σας πω το εξής: Και η ακαδηµαϊκή και η πανε-
πιστηµιακή και η εκπαιδευτική κοινότητα των ΤΕΙ και οι πρυτάνεις
και οι πρόεδροι των ΤΕΙ θα συµφωνούσαν ότι υπάρχει ανάγκη
ενός εξορθολογισµού του ακαδηµαϊκού χάρτη της χώρας. Τις
τελευταίες δύο-τρεις δεκαετίες, ακολουθήθηκε σ’ αυτήν τη
χώρα, ένα στρεβλό µοντέλο ανάπτυξης, ακόµα και στην ανώτατη
εκπαίδευση. Αυτό το βλέπουµε µε όλα τα προβλήµατα, τα οποία
δηµιουργούνται, µε τη στρεβλή ανάπτυξη τµηµάτων πανεπιστη-
µίων, ΑΕΙ και ΤΕΙ, σε πόλεις της επικράτειας. 

Υπάρχει η ανάγκη ενός εξορθολογισµού. Αυτός ο εξορθολο-
γισµός, κατά την άποψή µου, πρέπει να είναι το αποτέλεσµα ενός
διαλόγου, να είναι το αποτέλεσµα ενός εθνικού στρατηγικού σχε-
διασµού κι αυτός πρέπει να προκύψει µέσα από έναν εξαντλητικό
διάλογο, ανάµεσα σε όλους τους εµπλεκόµενους φορείς, στην
πολιτεία και στην πανεπιστηµιακή κοινότητα και στην κοινωνία.
Δεν θα πρέπει να µας επιβληθεί από την πραγµατικότητα.

Θα έλεγα δε, ότι υπάρχουν τµήµατα ΤΕΙ, για παράδειγµα, τα
οποία ξέρουµε ότι δεν είχαν ούτε φοιτητές, ούτε πολλούς διδά-
σκοντες και εκεί υπήρξε η ανάγκη ενός εξορθολογισµού. Αυτό
είναι κάτι το οποίο ζητήσαµε από την ίδια την εκπαιδευτική κοι-
νότητα των ΤΕΙ: να προτείνει λύσεις και να προβεί στον αναγκαίο
εξορθολογισµό ούτως, ώστε να γίνει και εξοικονόµηση πόρων.
Αυτό είναι το ένα σκέλος.

Το δεύτερο σκέλος βέβαια, είναι ότι µέσα στο πλαίσιο αυτής
της κρίσης, το Υπουργείο διεκδικεί θέσεις και διορισµούς, από
τους διορισµούς που βρίσκονται σε εκκρεµότητα και για τα Πα-
νεπιστήµια και για ΤΕΙ ούτως, ώστε να µπορέσουν να επιτελέ-
σουν το λειτουργικό τους έργο.

Τέλος για το θέµα της φοιτητικής µέριµνας, το οποίο είπατε
και το οποίο είναι πολύ σηµαντικό και εδώ, υπάρχει µία εργώδης
προσπάθεια από το Υπουργείο και οι φοιτητικές εστίες να συνε-
χίσουν να λειτουργούν και µε τη µετάβασή τους από το Εθνικό
Ίδρυµα Νεότητας στα πανεπιστήµια κ.ο.κ. να υπάρξει η δυνατό-
τητα και η αρωγή από την πολιτεία ούτως, ώστε και τα πανεπι-
στήµια, τα οποία θα υποδεχθούν τις εστίες, να έχουν τη
δυνατότητα να µπορέσουν να τις λειτουργήσουν. Αυτό θα γίνει
σε συνέργεια µε την πολιτεία και τους αρµόδιους φορείς, γιατί
κι αυτό το θέµα της σίτισης των φοιτητών και της φοιτητικής µέ-
ριµνας εν γένει, είναι ένα πολύ-πολύ σηµαντικό θέµα.

Σας ευχαριστώ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι η Διαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει
την έκθεσή της, στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών,
«Κύρωση της Τροποποίησης της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και του Καναδά για την αποφυγή της Διπλής Φορο-
λογίας και την πρόληψη της φοροδιαφυγής, αναφορικά µε τους
φόρους εισοδήµατος και κεφαλαίου, δι’ ανταλλαγής ρηµατικών
διακοινώσεων».

Ο Βουλευτής κ. Χατζή Οσµάν Αχµέτ ζητεί άδεια ολιγοήµερης
απουσίας στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 1019/197/25-10-2011

ερώτηση πρώτου κύκλου και αίτηση κατάθεσης εγγράφων του
Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Γιαννόπουλου
προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά
µε καθυστερήσεις στην υλοποίηση της δωρεάς από την Εθνική
Τράπεζα Ελλάδος, για την κατασκευή είκοσι δύο χειρουργείων
στο Γενικό Νοσοκοµείο Αθηνών «Ο Ευαγγελισµός».

Στην ερώτηση του κ. Γιαννόπουλου, θα απαντήσει ο Υφυπουρ-
γός κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης, αφού πρώτα δώσουµε το λόγο στον κ.
Γιαννόπουλο, για να µας την παρουσιάσει σύντοµα.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, κύριοι συνά-

δελφοι, απλώς και µόνο, θα ήθελα να σχολιάσω ότι παλαιότερα,
όταν κι εγώ ήµουνα Υφυπουργός και απαντούσα σε ερωτήσεις,
γινόταν σχόλιο γιατί δεν έρχεται ο Υπουργός. 

Εγώ δεν κάνω αυτό το σχόλιο, διότι πιστεύω ότι ο συνάδελφος
και στη Βουλή και στην ιατρική, Μιχάλης Τιµοσίδης, µε πληρό-
τητα, θα απαντήσει στην ερώτησή µου.

Βέβαια δεν θα υπήρχε αντικείµενο επίκαιρης ερωτήσεως, αν
το Υπουργείο απαντούσε εµπρόθεσµα, στην ερώτηση που είχα
καταθέσει. Φαίνεται βέβαια ότι η προσφιλής τακτική των Υπουρ-
γείων –όχι µόνο του Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης- είναι τέτοια, ώστε πολλές ερωτήσεις να παίρνουν το
χαρακτήρα του επικαίρου. Επίκαιρη γίνεται η ερώτηση διαχρο-
νικά, τη στιγµή που υπάρχει µεγάλη αναβολή της δωρεάς, εκ µέ-
ρους της Εθνικής Τραπέζης. 

Θα πρέπει να γνωρίζετε ότι µε το άρθρο 78 του ν. 3918 «Διαρ-
θρωτικές αλλαγές και άλλες διατάξεις» κυρώθηκε η σύµβαση
δωρεάς της Εθνικής Τραπέζης της Ελλάδος και του ελληνικού
δηµοσίου, για την ανέγερση νέων χειρουργείων, στο Νοσοκοµείο
«Ευαγγελισµός». Βέβαια η σύµβαση αυτή είχε ως αντικείµενο τη
δηµιουργία είκοσι δύο χειρουργικών αιθουσών, σε µία έκταση
εκατόν είκοσι επτά χιλιάδων τετραγωνικών µέτρων, µε δωρεά
ακριβώς της Εθνικής Τραπέζης, ένα αντικείµενο το οποίο είχε
συζητηθεί από την προηγούµενη διοίκηση, που υλοποιήθηκε µε
τη διοίκηση υπό τον κ. Ράπανο. 

Υπάρχει µία µεγάλη καθυστέρηση. Το Υπουργείο δεν έχει
απαντήσει ακόµα, εάν έχουν υποβληθεί οι τεχνικές µελέτες. Δεν
υπάρχουν ακόµα. Επίσης δεν έχει εκδοθεί άδεια κατεδαφίσεως
και άδεια ανέγερσης. Πότε προβλέπεται η έναρξη εκτέλεσης των
εργασιών αυτών; Θα παρακαλούσα να έχω µία πλήρη απάντηση
πάνω στο θέµα της ανεγέρσεως των νέων χειρουργείων του
«Ευαγγελισµού».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-

γύης κ. Τιµοσίδης.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, ευχαριστώ για τα καλά λόγια που είπατε. 
Θα έλθω κατευθείαν στο θέµα. Έχετε δίκιο. Πρέπει να παρα-

δεχθούµε ότι από το παρελθόν υπάρχει γενικότερα ένα πρό-
βληµα µε όσους θέλουν να κάνουν δωρεές είτε στο Εθνικό
Σύστηµα Υγείας είτε γενικότερα στο δηµόσιο και το δηµόσιο δεν
έχει τις ίδιες ταχύτητες και δεν έχει την ανταπόκριση που θα ήθε-
λαν οι δωρητές. Παρ’ όλα αυτά όµως, επειδή θέτετε πολύ συγ-
κεκριµένα ερωτήµατα, θα σας απαντήσω πού βρισκόµαστε. 

Θα θυµίσω για τα Πρακτικά ότι την 1η Δεκεµβρίου 2010 υπε-

γράφη η σύµβαση δωρεάς και µε το ν. 3918 που αναφέρατε κι
εσείς, το Μάρτιο στο άρθρο 78 περιελήφθη η κύρωση σύµβασης
δωρεάς από την Εθνική Τράπεζα Ελλάδος ποσού 30 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ υπέρ ανεγέρσεως οικοδοµής, η οποία θα στεγάσει εί-
κοσι δύο σύγχρονα χειρουργεία –και όχι µόνο- για να µπορέσει
ο «Ευαγγελισµός» -που είναι ένα από τα µεγαλύτερα, το µεγα-
λύτερο νοσοκοµείο, η «ναυαρχίδα» του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας- να «αναπνεύσει», γιατί πράγµατι υπάρχει πολύ µεγάλη
συµφόρηση σ’ όλους τους χώρους. Υπάρχουν αναπτυγµένες µο-
νάδες οι οποίες είναι υψηλότατης ιατρικής απόδοσης και είναι
καλό να τις βοηθήσουµε.

Επειδή κάνατε συγκεκριµένες αναφορές, έχω να σας απαν-
τήσω τα εξής: Στο πλαίσιο αυτής της υλοποίησης του έργου πε-
ριλαµβάνεται η πρώτη φάση που αφορά τη µεταφορά των
υπηρεσιών του νοσοκοµείου που στεγάζονται στα υπό κατεδά-
φιση κτήρια. Έχουν ξεκινήσει αυτές οι µετακινήσεις. Πολύ συγ-
κεκριµένα αναφέροµαι στα εξής και είναι αυτές οι πρόδροµες
εργασίες. 

Στο άρθρο 3 της σύµβασης, κύριε Γιαννόπουλε, αναφέρεται
ότι για να προχωρήσει είτε η άδεια οικοδοµής είτε η άδεια κατε-
δάφισης, πρέπει να παραδοθούν οι µελέτες από την Εθνική Τρά-
πεζα. Αυτές απεστάλησαν πριν από λίγες µέρες και εντός της
επόµενης εβδοµάδας, δηλαδή αµέσως µετά τα Χριστούγεννα,
θα υπάρχει έγκριση από τις τεχνικές υπηρεσίες του Υπουργείου,
αλλά δεν µείναµε µόνο σ’ αυτήν την αναµονή. Ήταν προϋπόθεση
για να αρχίσουν τα έργα.

Παρ’ όλα αυτά η διοίκηση του νοσοκοµείου προχωρά στην εκ-
κένωση του χώρου όπου θα κατασκευαστεί και θα στεγαστεί το
νέο φαρµακείο. Εντός δεκαπέντε ηµερών µετακινείται η βιβλιο-
θήκη του νοσοκοµείου σε χώρους του µεγάλου κτηρίου του νο-
σοκοµείου για να αδειάσει ο χώρος. Μέχρι το τέλος του
Ιανουαρίου είναι η τελική ηµεροµηνία που εκτιµάται ότι θα έχουν
ολοκληρωθεί η µετακίνηση του νεφρολογικού τµήµατος και της
µονάδας έρευνας, καθώς επίσης και το αιµοδυναµικό εργαστή-
ριο και τµήµα που στεγάζεται ήδη εκεί.

Μέχρι τέλος Φεβρουαρίου θα αρχίσει η κατεδάφιση του υπάρ-
χοντος κτίσµατος για να µπορέσει να αρχίσει η ανέγερση.

Στη δευτερολογία µου θα αναφερθώ και σε άλλα στοιχεία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Αθανάσιος Γιαννόπου-

λος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Τιµοσίδη, θα ήθελα την

εβδοµάδα που µας έρχεται να επισκεφτείτε τα χειρουργεία του
Νοσοκοµείου «Ευαγγελισµός».

Τα χειρουργεία του Νοσοκοµείου «Ευαγγελισµός» είναι απα-
ράδεκτα. Εκεί δεν θα πρέπει να χειρουργείται κόσµος ούτε
ακόµη και πειραµατόζωα, εκτός µιας αιθούσης, του κ. Σακκά η
οποία ανακαινίστηκε ιδίοις εξόδοις. Εκεί παρεµβάλλεται και µία
άλλη δωρεά του εφοπλιστή Μαρτίνου, για να γίνει η µετακίνηση
της µονάδας εντατικής θεραπείας χωρίς την εγκριτική διαδικασία
από µέρους του Υπουργείου, όπως είθισται να γίνεται από τα νο-
µικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου µε µεγάλα προβλήµατα που δη-
µιουργούν στις µετακινήσεις αυτών των µονάδων.

Τη συγκεκριµένη στιγµή που βρισκόµαστε, µε την αδυναµία
ρευστότητας που υπάρχει, δεν είναι δυνατόν να εκταµιευτούν 30
εκατοµµύρια ευρώ αύριο το πρωί. Αυτό θα γίνει σταδιακά και σε
βάθος χρόνου. Η εκτέλεση όλου αυτού του έργου είναι σε βάθος
χρόνου τριάντα έξι µηνών. Οπότε θα υπάρξει µια σταδιακή εκτα-
µίευση των χρηµάτων.

Ακούγονται πολλά. Δεν θα ήθελα να σχολιάσω τι ακούγεται.
Εσείς µπορείτε να έχετε τηλεφωνική επικοινωνία µε τον κ. Ταµ-
βακάκη και να τον ρωτήσετε γιατί καθυστερεί το συγκεκριµένο
έργο. Το λέω αυτό γιατί πιθανόν να έχει πέσει στην αντίληψή
σας. Μπορείτε να ρωτήστε και τον διοικητή του νοσοκοµείου για
να σας πει τι σχολιάζεται στους διαδρόµους καθώς και σε γρα-
φεία επίσηµα, για την καθυστέρηση του έργου.

Έχει τη διάθεση η Εθνική Τράπεζα να προχωρήσει στην υλο-
ποιήσει του έργου; Ή βρίσκονται συνεχώς τέτοιοι συντελεστές
δυσκολίας που αποτρέπουν την έναρξη διαδικασίας υλοποίησης
του έργου; 

Οι τεχνικές υπηρεσίες του Υπουργείου έχουν το φάκελο που
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οι µελετητές έχουν καταθέσει. Και οι µελετητές είναι το τεχνικό
γραφείο του κ. Κυριακίδη που διαθέτει πληρότητα και επιστηµο-
νική ιδιαίτερη γνώση πάνω στο θέµα των νοσοκοµειολογικών µε-
λετών. Το γραφείο έχει τελειώσει τις εργασίες. 

Η Εθνική Τράπεζα είναι υποχρεωµένη να παραδώσει  έργο.
Δεν δίδει χρήµατα. Το έργο θα παραδώσει. Η ίδια θα δηµοπρα-
τήσει τα τεύχη, εφόσον βέβαια έχει την έγκριση του Υπουργείου.

Φοβάµαι ότι κάτι µπορεί να συµβαίνει. Εύχοµαι να µη συµβαίνει
τίποτα.

Δύο πράγµατα πρέπει να γίνουν. Να έλθετε σε επικοινωνία µε
τον κ. Ταµβακάκη και να επιληφθείτε του θέµατος και να προχω-
ρήσετε στην υλοποίηση των χειρουργείων και να πάρετε κάποιες
θέσεις –µε µικρές παρεµβάσεις- για τα υπάρχοντα χειρουργεία.

Είναι λυπηρό να υπάρχουν σήµερα τέτοια χειρουργεία στη νο-
σοκοµειολογική ναυαρχίδα που λέγεται «Ευαγγελισµός».

Πρέπει να δείτε και τι ποσοστό λοιµώξεων έχουµε τώρα, τι πο-
σοστό επικίνδυνων επεµβάσεων έχουµε στο Νοσοκοµείο «Ευαγ-
γελισµός». Αυτά τα δυο ερωτήµατα πρέπει να σας απασχολήσουν.

Επίσης, η Εθνική Τράπεζα πρέπει να δώσει άµεσα λύση. Αν
δεν µπορεί να δώσει, να απεµπλακεί για να δούµε τι θα κάνουµε
για τα χειρουργεία του Νοσοκοµείου «Ευαγγελισµός».

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-

γύης κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Γιαννόπουλε, ακούω µε µεγάλη προσοχή αυτά τα οποία

λέτε για την κατάσταση των χειρουργείων, γιατί είστε ένας έγ-
κριτος και µάχιµος χειρουργός. Η γνώµη και η άποψή σας αξί-
ζουν προσοχής.

Επειδή έχουµε επισκεφθεί µε τον κ. Θεοδώρου το νοσοκοµείο
και µεγάλο µέρος των χειρουργείων, ξέρω την κατάσταση. Πράγ-
µατι χρειάζεται το έργο και πρέπει να ξεκινήσει όσο το δυνατόν
γρηγορότερα. Απαιτείται να πάµε σε σύγχρονες εγκαταστάσεις.

Όµως δεν υπάρχει κάτι ιδιαίτερο και ξεχωριστό που να έχει να
κάνει µε το ποσοστό των λοιµώξεων. Δεν έχει αναφερθεί, ούτε
έχει πέσει στην αντίληψή µας κάτι ιδιαίτερο. Παρ’ όλα αυτά εγώ
θα ασχοληθώ και θα απαντήσω και σε εσάς προσωπικά για να το
γνωρίζετε. Το ενδιαφέρον σας το αναγνωρίζω. 

Θέλω να σας πω ότι γίνονται όλα τα χειρουργικά περιστατικά
που αντιµετωπίζει το νοσοκοµείο. Αν εσείς γνωρίζετε κάτι παρα-
πάνω είµαι στη διάθεσή σας και να το αξιοποιήσουµε και να το
αξιολογήσουµε. 

Θα έλεγα όµως για το έργο ότι δεν  υπάρχει κανένα ιδιαίτερο
πρόβληµα. Η καθυστέρηση πρέπει να σας πω ότι αφορά και τα
δύο µέρη. Ο µελετητής έχει λίγο χρόνο που κατέθεσε τη µελέτη.
Η διοίκηση του νοσοκοµείου την απέστειλε στη διεύθυνση τεχνι-
κών υπηρεσιών. Επικοινωνήσαµε µε τον κ. Τσιτοµενέα από χθες.
Εποµένως τις επόµενες ηµέρες, όπως ανέφερα, θα ολοκληρωθεί
η έγκριση και αφού µελετηθεί καλά η πρόταση που γίνεται από
το µελετητικό γραφείο του κ. Κυριακίδη. Οι πληροφορίες που
έχω είναι ότι πρόκειται για µια πολύ άρτια µελέτη. Εποµένως
εκτιµώ ότι δεν θα υπάρχουν προβλήµατα στην εκτέλεση. 

Βεβαίως, όπως ανέφερα στην πρωτολογία µου, έχουµε συγ-
κεκριµένα χρονικά περιθώρια για να γίνουν πολύ συγκεκριµένες
εργασίες. Η εκτίµηση όλων είναι ότι το έργο θα συνεχιστεί. Δεν
υπήρχαν κάποιοι συγκεκριµένοι λόγοι. Αν γνωρίζετε να κυκλοφο-
ρεί κάτι άλλο θα ήταν πολύ χρήσιµο να µου το πείτε. Αυτά που
συζητούνται είναι φήµες που λέγονταν από την πρώτη στιγµή,
πριν ακόµα υπογραφεί καν η σύµβαση. 

Βεβαίως πρέπει να τρέξουµε. Σ’ αυτήν τη φάση είµαστε. Πα-
ρακολουθούµε το έργο. Και είµαι σίγουρος ότι καλό Φλεβάρη θα
µπορούµε να λέµε πια ότι ξεκινάει ένα έργο πολύ σηµαντικό που
το έχει ανάγκη ο «Ευαγγελισµός», το έχουν ανάγκη οι εργαζόµε-
νοι και κυρίως οι ασθενείς που συρρέουν από όλα τα µέρη της
Ελλάδας. Σ’ αυτήν την κατεύθυνση δουλεύουµε. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εγώ σας ευχαριστώ.
Συνεχίζουµε µε την πέµπτη µε αριθµό 20/3-10-2011 ερώτηση

πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Δηµητρίου Παπαδηµούλη προς τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε δηµοσιεύµατα
για ποινική δίωξη του προέδρου του ΕΦΕΤ για παθητική δωρο-
δοκία σε βαθµό κακουργήµατος για την υπόθεση των υποβρυ-
χίων. 

Στην ερώτηση του κ. Παπαδηµούλη θα απαντήσει επίσης ο
Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Τιµοσίδης,
αφού πρώτα ο κ. Παπαδηµούλης µάς την παρουσιάσει.

Ορίστε, κύριε Παπαδηµούλη, έχετε το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Τιµοσίδη, όπως ασφαλώς γνωρίζετε, πριν από τρεις πε-

ρίπου µήνες η ελληνική δικαιοσύνη, µε αφορµή την αποκάλυψη
από τη γερµανική δικαιοσύνη του µεγάλου σκανδάλου της προ-
µήθειας τεσσάρων υποβρυχίων επί υπουργίας Άκη Τσοχατζό-
πουλου και µε στοιχεία ότι δόθηκαν µίζες δεκάδων εκατοµµυρίων
ευρώ σε πολλά εµπλεκόµενα πρόσωπα άσκησε, σύµφωνα µε όλα
τα σχετικά δηµοσιεύµατα, δίωξη εναντίον είκοσι εννέα προσώ-
πων για οκτώ κακουργήµατα και αποφάσισε και την απαγόρευση
της εξόδου τους από τη χώρα. 

Σύµφωνα µε τα ίδια δηµοσιεύµατα ανάµεσα στους είκοσι
εννέα είναι και ο κ. Μίχας, σηµερινός Πρόεδρος του Ενιαίου
Φορέα Ελέγχου Τροφίµων, όπου ορίστηκε εκεί µετά από από-
φαση του Υπουργείου Υγείας κ. Λοβέρδου. Είναι πρώην Νοµάρ-
χης Πειραιά, πρώην υποψήφιος Δήµαρχος Πειραιά και εκ των
κορυφαίων οργανωτικών στελεχών του ΠΑΣΟΚ και σήµερα. 

Η ερώτησή µου είναι απλή: Αληθεύει ότι µέσα στους είκοσι
εννέα που τους έχει απαγορευθεί η έξοδος από τη χώρα και κα-
τηγορούνται για οκτώ κακουργήµατα είναι και ο κ. Μίχας; Έχει
υποβάλει παραίτηση ο κ. Μίχας από τη θέση του επικεφαλής του
ΕΦΕΤ µέχρις ότου ξεκαθαριστεί δικαστικά η υπόθεση; Του έχει
ζητηθεί µια τέτοια παραίτηση ή συνεχίζει ο κ. Λοβέρδος και η πο-
λιτική ηγεσία της Κυβέρνησης να τον περιβάλλει µε την εµπιστο-
σύνη της; 

Τέλος, µε ποια κριτήρια επελέγη ως επικεφαλής του Ενιαίου
Φορέα Ελέγχου Τροφίµων ο κ. Μίχας αντικαθιστώντας έναν κα-
θηγητή γεωπονίας, τον κ. Νυχά, µε πλούσιο επιστηµονικό έργο
σχετικό µε το αντικείµενο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-

γύης, κ. Τιµοσίδης. 
Ορίστε, κύριε Τιµοσίδη, έχετε το λόγο. 
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να απαντήσω ευθέως, κύριε Παπαδηµούλη. Στην αρµό-

δια Υπηρεσία του Υπουργείου µας, αλλά και στο ίδιο το Υπουρ-
γείο -κι έχουµε απευθυνθεί και στο αρµόδιο Υπουργείο, στο
Υπουργείο Δικαιοσύνης, το οποίο έχει απαντήσει στο σχετικό
ερώτηµα- δεν έχει κοινοποιηθεί άσκηση ένδικου µέσου κατά του
κ. Μίχα. Δεν το γνωρίζουµε. Δεν το ξέρουµε. Δεν είναι δική µας
υπόθεση.

Βεβαίως, πρέπει να τονίσω ότι το ζήτηµα αυτό αφορά την ίδια
τη δικαιοσύνη. Και όπως ξέρετε κι εσείς πολύ καλά, η δικαιοσύνη
είναι και πρέπει να παραµείνει ανεξάρτητη. Έτσι, λοιπόν, δεν
υπάρχει τέτοια γνώση σε εµάς. 

Θέλω, επίσης, να πω ότι αυτά τα πράγµατα έχουν αναφερθεί
σε δηµοσιεύµατα. Εκτιµώ όµως –και θέλω να συµφωνήσετε κι
εσείς- ότι το τεκµήριο της αθωότητας αφορά οποιονδήποτε,
οπουδήποτε κι αν βρίσκετε.

Παρόµοια απάντηση έδωσε και ο κ. Λοβέρδος σε προηγού-
µενη ερώτηση -είχε κατατεθεί κι από εσάς και από τον παριστά-
µενο κ. Γιαννόπουλο- και προς τον κ. Καράογλου και προς τον κ.
Γεωργιάδη, που αφορούσε την τοποθέτηση του κ. Μίχα. 

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα, κυρία Πρόεδρε, να ενηµερώσω και
τη Βουλή κι εσάς, κύριε Παπαδηµούλη, ότι ο κύριος Υπουργός
βρίσκεται στην Κύπρο µε αποστολή για το Σύµφωνο Συνεργα-
σίας µεταξύ του Υπουργείου Υγείας της Ελλάδος και του Υπουρ-
γείου Υγείας της Κύπρου, ανταποδίδοντας επίσηµη
προγραµµατισµένη επίσκεψη. Δεν µπορούσε να είναι. Θα ήθελε
να απαντήσει ο ίδιος στην ερώτηση. Μου είπε να το µεταφέρω
στη Βουλή και να το πω και σε εσάς προσωπικά. Γι’ αυτό δεν
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απάντησε και στον κ. Γιαννόπουλο και είµαι εγώ στη θέση του.
Συνεπώς δεν υπάρχει κάτι που να είναι στη δική µας αντίληψη.

Δεν είναι, όµως, και δικό µας ζήτηµα. Νοµίζω ότι είναι ζήτηµα της
ίδιας της δικαιοσύνης. 

Να είστε, όµως, βέβαιος πως οτιδήποτε προκύψει –κι αν προ-
κύψει- θα γίνουν αυτά που πρέπει να γίνουν, για να διασφαλιστεί
το δηµόσιο συµφέρον. 

Για δε τον κ. Μίχα, έχει επιλεγεί µε ό,τι προβλέπεται από τις
διαδικασίες που προβλέπονται για την επιλογή προσώπων, επι-
κεφαλής οργανισµών και φορέων. Γνωρίζετε κι εσείς πολύ καλά
ότι λαµβάνονται όλα υπ’ όψιν. Είναι µία πολιτική επιλογή η οποία
δίνει τη δυνατότητα σε ανθρώπους να είναι επικεφαλής ενός
φορέα. 

Θέλω να σας διαβεβαιώσω –και ίσως θα έχω την ευκαιρία να
αναφερθώ στη δευτερολογία µου- για το έργο που γίνεται επί
ηµερών του κ. Μίχα. Θα αναφερθώ και στο πώς γίνεται η συνερ-
γασία. Η συνεργασία είναι άριστη. Η συνεργασία µε τον
Υπουργό, µε το Υπουργείο και µε τους εργαζόµενους στον ΕΦΕΤ
είναι πάρα πολύ καλή. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Και ήδη έχουµε σηµειώσει και πολύ θετικά αποτελέσµατα από
αυτήν τη λειτουργία.

Θα συνεχίσω, όµως, στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών

Βουλευτής κ. Παπαδηµούλης.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ειλικρινά απορώ µε την

απάντηση. Νοµίζω, κύριε Τιµοσίδη, ότι υποτιµάτε τη νοηµοσύνη
µας. Μας περιγράφετε µία άριστη συνεργασία του κ. Λοβέρδου
και δική σας µε τον κ. Μίχα. Στη διάρκεια αυτής της συνεργασίας
τον ρώτησε ο κ. Λοβέρδος: «Παιδί µου, είσαι µεταξύ των είκοσι
εννέα κατηγορουµένων για οκτώ κακουργήµατα; Σου έχει απα-
γορευτεί η έξοδος από τη χώρα;» Απαντήστε µου στη δευτερο-
λογία σας αν τον ρώτησε ή αν το θεώρησε περιττό. Μην
κοροϊδευόµαστε.

Σας κατέθεσα µία ερώτηση γραπτή στο Υπουργείο στις 3
Οκτωβρίου. Επί δυόµισι µήνες, παραβιάζοντας κάθε έννοια του
Κανονισµού της Βουλής, καθυστερήσατε και αποφύγατε να
απαντήσετε. Την έφερα µε τη διαδικασία των αναφορών και ερω-
τήσεων προσβλέποντας σε µία απάντηση. 

Δεν γνωρίζω, κύριε Τιµοσίδη, εάν ο κ. Μίχας είναι ένοχος. Σέ-
βοµαι το τεκµήριο της αθωότητας. Πιστεύω, όµως, ότι στην Ελ-
λάδα των µεγάλων σκανδάλων, του τεράστιου όγκου µαύρου
χρήµατος, της σκανδαλώδους  ατιµωρησίας, της κοµµατικής
omerta και του κουκουλώµατος, είναι µείζον θέµα ηθικής και πο-
λιτικής τάξης όταν κάποιος κατηγορείται για κάτι µεγάλο, να πη-
γαίνει στην άκρη µέχρις ότου εκκαθαριστεί δικαστικά το θέµα
του. Κι αν δεν το καταλαβαίνει ο ίδιος υποβάλλοντας την παραί-
τησή του, να του ζητείται η παραίτηση.

Μη γελιόµαστε, αυτά τα θέµατα σε µία περίοδο µεγάλης ανερ-
γίας, µεγάλων περικοπών, µεγάλης φτώχειας και σκανδαλώδους
ατιµωρησίας γι’ αυτούς που βάζουν το δάχτυλο στο µέλι, προ-
καλούν.

Μου είπατε ότι τα κριτήρια ήταν σύµφωνα µε όλους τους νό-
µους. Σας ερωτώ και απαντήστε µου και σ’ αυτό: Μήπως τα κρι-
τήρια για την αλληλεγγύη και την κάλυψη ήταν και παραµένουν
κοµµατικά και εσωκοµµατικά; Μήπως όταν αντικαθίσταται ένας
κορυφαίος σχετικός επιστήµονας µε θέµατα ελέγχου τροφίµων,
όπως ο καθηγητής Γεωπονίας Νιχάς, από ένα κοµµατικό στέλεχος
του ΠΑΣΟΚ µε µεγάλη δύναµη στα οργανωτικά σε µια περίοδο
που εκκρεµούν θέµατα ηγεσίας και πιθανών εσωκοµµατικών εκλο-
γών στο ΠΑΣΟΚ είναι άλλα τα κριτήρια και όχι τα κριτήρια του δη-
µοσίου συµφέροντος;

Κύριε Τιµοσίδη, προσωπικά σας εκτιµώ. Περιµένω σαφείς
απαντήσεις, γιατί σας βεβαιώνω ότι αυτά τα ερωτήµατα πονάνε
και σκανδαλίζουν όλους τους Έλληνες ό,τι κόµµα και αν ψηφί-
ζουν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Κύριε Τιµοσίδη, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κύριε Παπαδηµούλη, και εγώ σας εκτιµώ και απάντησα µε κα-
θαρότητα. Σας είπα ότι το τεκµήριο της αθωότητας, το οποίο και
εσείς αποδέχεστε, δεν συνάδει µε το δεύτερο µέρος της τοπο-
θέτησης, που είπατε ότι υπάρχει omerta και συγκάλυψη. 

Θέλω να σας πω, λοιπόν, ότι η Κυβέρνηση αυτή την προσπά-
θεια καταβάλλει από την ηµέρα που έχει εκλεγεί. Νοµίζω ότι έχει
δώσει δείγµατα γραφής αν θέλει να κουκουλώσει ή όχι. Εγώ δεν
θέλω να κάνω τίποτα περισσότερο από ό,τι πρέπει να γίνει αυτήν
τη στιγµή. Σας είπα, λοιπόν, ξεκάθαρα ότι δεν γνωρίζουµε ποιοι
είναι αυτοί οι είκοσι εννέα, οι οποίοι βαρύνονται µε την κατηγορία
που είπατε εσείς. Σας είπα, επίσης, ότι εφόσον προκύψει ζήτηµα
δεν υπάρχει αµφιβολία ότι θα γίνει αυτό που πρέπει να γίνει για
να διασφαλιστεί το δηµόσιο συµφέρον. 

Θέλω να κάνω µια αναφορά όχι για να υπερασπιστώ τον κ.
Μίχα, περισσότερο από όσο του αξίζει ή του πρέπει, αλλά θέλω
να πω γι’ αυτά που εµείς βιώνουµε αυτήν τη στιγµή. Τιµώ και τι-
µούµε και εµείς και εκτιµούµε την προσφορά και την περίοδο που
ο κ. Νιχάς προσέφερε τις υπηρεσίες του, αλλά γνωρίζετε και
εσείς ότι δεν είναι µόνο αυτό το δείγµα. Εποµένως, το ποιον θα
επιλέξει µια κυβέρνηση έχει να κάνει µε τους όρους τους οποί-
ους θέτει και µε αυτούς τους όρους επιλέγει τους συνεργάτες ή
τους επικεφαλής σ’ αυτούς τους φορείς. Σ’ αυτό αναλαµβάνεται
η ευθύνη από την πλευρά του Υπουργείου για αυτήν την επιλογή. 

Είναι, όµως, ώρα να σας πω ότι γίνεται δουλειά στον ΕΦΕΤ,
γιατί αναφερθήκατε σε προνόµια. Νοµίζω, όµως, ότι µπορώ να
σας πω ότι αυτήν τη στιγµή έχουν επιβληθεί πρόστιµα και έχουν
γίνει έλεγχοι που δεν συνηθίζονταν τόσο πολύ στο παρελθόν.
Έχουν πιστοποιηθεί πάνω από 3,3 εκατοµµύρια µέχρι σήµερα.
Έχει γίνει κατάσχεση σε µεγάλο πολυκατάστηµα της χώρας πε-
νήντα τεσσάρων τόνων τροφίµων, τα οποία δεν ήταν κατάλληλα.
Γίνεται µια µεγάλη προσπάθεια ώστε να διασφαλίσουµε και την
ποιότητα των τροφίµων, αλλά και την επάρκεια τους σε συνθή-
κες, όπως επιβάλει ο ίδιος ο νόµος. Προς αυτήν την κατεύθυνση
δεν έχουµε στοιχεία. 

Για το θέµα, δε, που αναφέρατε εάν ερωτήθηκε ή όχι, αυτό
που γνωρίζουµε εµείς, αυτό σας είπα νοµίζω και στην πρωτολο-
γία µου και στη δευτερολογία µου.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Συνεχίζουµε µε την τέταρτη µε αριθµό 418/11-10-2011 ερώτηση

πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Αθανασίου Πλεύρη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχε-
τικά µε την κατάσταση που επικρατεί στη Δηµοτική Αγορά
Κυψέλης.

Στην ερώτηση του κ. Πλεύρη, θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Εσωτερικών, κ. Πάρης Κουκουλόπουλος, αφού πρώτα ο κ. Πλεύ-
ρης µας την παρουσιάσει.

Ορίστε, κύριε Πλεύρη, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, για το θέµα της δηµοτικής αγοράς Κυψέλης

έχουµε επανέλθει πολλές φορές µε σειρά ερωτήσεων τόσο σε
εσάς όσο και στο συναρµόδιο Υπουργείο Προστασίας του Πο-
λίτη και συνεχώς παίρνουµε τυπικές απαντήσεις που σε καµµία
περίπτωση δεν λύνουν το πρόβληµα.

Στη Δηµοτική Αγορά Κυψέλης εδώ και σχεδόν µια πενταετία
έχει γίνει κατάληψη. Αρχικά η κατάληψη έγινε ουσιαστικά από
την παράταξη του κ. Τσίπρα τότε στο Δήµο Αθηναίων, την ανοι-
κτή πόλη. Έχουν παρεισφρήσει εκεί πέρα όλες οι συνιστώσες
του ΣΥΡΙΖΑ και οι αντιεξουσιαστές, την έχουν µέχρι σήµερα τη
Δηµοτική Αγορά Κυψέλης. Ο Δήµος Αθηναίων δεν έχει πράξει τα
δέοντα για να προασπιστεί την περιουσία του, που θα έπρεπε να
ζητήσει τη συνδροµή των δικαστικών αρχών, προκειµένου οι κα-
ταληψίες να βγουν από το κτήριο. Και σε εσάς ως Υπουργείο ερ-
χόµαστε και σας λέµε τι ακριβώς έχει γίνει από την πλευρά του
ελέγχου του δήµου προς αυτήν την κατεύθυνση.

Από την άλλη πλευρά, το ερωτώµενο Υπουργείο Προστασίας
του Πολίτη µας δίνει µια απάντηση τριών σελίδων που δεν απαν-
τάει καθόλου στο θέµα. Η απάντηση µιλάει γενικώς και αορίστως
για τα ναρκωτικά, για το παραεµπόριο και δεν αναφέρει τι γίνεται
στη δηµοτική αγορά Κυψέλης. Υπάρχουν καταγγελίες ότι στη δη-
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µοτική αγορά Κυψέλης γίνεται διακίνηση ναρκωτικών. Έρχεται
το Υπουργείο και λέει: «Δεν έχουµε τέτοιες καταγγελίες». Τις
κάνω εγώ αυτές τις καταγγελίες. Τις έχω κάνει µε σειρά ερωτή-
σεων αυτές τις καταγγελίες και το Υπουργείο Προστασίας του
Πολίτη δεν κρίνει σκόπιµο να µπει µέσα να κάνει έλεγχο για το τι
γίνεται στη δηµοτική αγορά. 

Παράλληλα, το ίδιο Υπουργείο έρχεται και λέει ότι ενίοτε γί-
νονται εκδηλώσεις. Οι εκδηλώσεις αυτές γίνονται χωρίς να κα-
ταβάλλεται ο φόρος που αναλογεί,  γίνονται µε αθέµιτο
ανταγωνισµό απέναντι στους µαγαζάτορες που έχουν δίπλα στη
Φωκίωνος Νέγρη τα µαγαζιά και ανέχονται αυτήν την κατάσταση.

Στη δευτερολογία µου θα αναφερθώ και σε άλλα συγκεκρι-
µένα περιστατικά που τυγχάνουν µε την ανοχή του κ. Τσίπρα της
ΑΝΤΑΡΣΥΑ και των άλλων αριστεριστών εκεί στην Κυψέλη, µέσα
στη δηµοτική αγορά. Επιτέλους, όµως, πείτε µας τι προτίθεστε
να πράξετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Εσωτερικών, κ. Πάρης Κουκουλόπουλος.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-
κών): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, στην απάντησή µου θα ακολουθήσω αυτό
που επιβάλλεται να κάνω, να τηρήσω την κοινοβουλευτική τάξη.
Και η κοινοβουλευτική τάξη λέει να απαντήσω για λογαριασµό
του Υπουργείου που εκπροσωπώ και όχι για λογαριασµό ενός
άλλου συναρµόδιου Υπουργείου. Αυτό πολλές φορές µπορεί να
φαίνεται σαν µια αποφυγή να απαντήσει κανείς καθαρά, αλλά ξέ-
ρετε πολύ καλά -εξίσου καλά µε εµένα- ότι αυτό επιβάλλει η κοι-
νοβουλευτική τάξη.

Επίσης, δεν θα απαντήσω για λογαριασµό κοινοβουλευτικού
κόµµατος που δυο φορές εν τη ρύµη του λόγου σας καταγγεί-
λατε ότι σχετίζεται άµεσα µε µια κατάληψη, στην οποία ευθέως
καταλογίζετε παραβατικές συµπεριφορές. Αναφέροµαι στα όσα
είπατε περί ναρκωτικών. 

Από την πλευρά του Υπουργείου Εσωτερικών που εκπρο-
σωπώ, πρέπει, επίσης, να πω, ότι αυτό που σταθερά οφείλει να
κάνει εδώ και χρόνια συχνά πυκνά το κάνει. Δεν µπορώ να πω
διαρκώς, αλλά κατά κανόνα το Υπουργείο στηρίζει µε κάθε
τρόπο την αυτοτέλεια των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης
και εν προκειµένω του Δήµου Αθηναίων, µια αυτοτέλεια που πα-
ραµένει στην πατρίδα µας ζητούµενο. Βέβαια, αυτό δεν είναι
ένας πλάγιος λόγος, για να αποφύγω να απαντήσω ευθέως στην
ερώτηση. 

Αυτό λοιπόν, που κάναµε από την πλευρά µας ως Υπουργείο
ήταν κάτι πολύ απλό: Ζητήσαµε να ενηµερωθούµε και γραπτά
αλλά και διά ζώσης από το Δήµο Αθηναίων όχι ελέγχοντάς τον
µε εισαγγελικό τρόπο, αλλά για να διερευνήσουµε επί της ουσίας
τα καταγγελλόµενα στην ερώτησή σας. 

Έτσι λοιπόν, πριν έρθω σε αυτά που ο Δήµος Αθηναίων µας
έστειλε γραπτά, αλλά και σε αυτά που αποκοµίσαµε ως Υπουρ-
γείο και εγώ προσωπικά από τη διά ζώσης επαφή µε τον κύριο
Δήµαρχο, θέλω να επαναλάβω κάτι που σας αναφέραµε και στην
–καθυστερηµένα βέβαια- γραπτή απάντηση που έχετε λάβει: Για
ζητήµατα που έχουν σχέση µε παραβατικές συµπεριφορές και
αξιόποινες πράξεις, εκ των πραγµάτων αρµόδιο είναι το Υπουρ-
γείο Προστασίας του Πολίτη -όπως και εσείς είπατε- το οποίο,
όµως, δεν έχει καταγγελίες. Αυτό το αναφέρατε. Αν δεν υπάρ-
χουν καταγγελίες, πώς µπορεί να παρέµβει το συναρµόδιο
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη; 

Εν πάση περιπτώσει, αυτό που έχει σηµασία είναι ότι παρά-
νοµή κατοχή ξένης περιουσίας υπάρχει από µια οµάδα που αυ-
θαίρετα έχει καταλάβει χώρο που ανήκει στο Δήµο Αθηναίων. Το
δεύτερο αντικειµενικό είναι ότι αυτό έχει δηµιουργήσει σωρεία
προβληµάτων στους περίοικους. Το τρίτο, βέβαια, είναι ότι δεν
πρόκειται να αποφύγουµε -εάν και εφόσον χρειαστεί- την αστυ-
νοµική επέµβαση µε τη συνεργασία του Υπουργείου Εσωτερικών
και του Δήµου Αθηναίων, διότι εκεί πρέπει να υπάρξει εξέλιξη για
την οποία θα σας ενηµερώσω στην δευτερολογία, όπως έχει
προκύψει από τη συνεργασία που προανέφερα του Υπουργείου
µας µε το Δήµο Αθηναίων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Ο ερωτών Βουλευτής κ. Αθανάσιος Πλεύρης έχει το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Υπουργέ, προφανώς και σωστά
το λέτε, δεν θα απαντήσετε εσείς για το αρµόδιο Υπουργείο Προ-
στασίας του Πολίτη. Βέβαια, στην ανάπτυξη της ερώτησής µου,
επειδή εκ των πραγµάτων αναφέροµαι και σε γεγονότα που
άπτονται της αρµοδιότητας του Υπουργείου Προστασίας του Πο-
λίτη, θα πρέπει να τα αναπτύξω. Αντιλαµβάνοµαι ότι εσείς δεν
είστε αρµόδιος, για να απαντήσετε.

Βέβαια, αναφερθήκατε και εσείς στο πώς θα επέµβει η Αστυ-
νοµία, εάν δεν υπάρχουν συγκεκριµένες καταγγελίες. Τις καταγ-
γελίες τις είπατε εσείς τώρα, κύριε Υπουργέ. Λέτε ότι έχουµε
κατάληψη δηµοτικού χώρου. Αυτό συνιστά ποινικό αδίκηµα και
εάν ο Δήµος Αθηναίων, που είναι δική του περιουσία, δεν έχει ζη-
τήσει την προστασία της Αστυνοµίας, τότε αυτό συνιστά παρά-
βαση καθήκοντος από την πλευρά του Δήµου Αθηναίων. Δεν έχει
δικαίωµα κανένας δήµος, για κανένα λόγο, να αποξενώνει τη δη-
µοτική περιουσία από τους πολίτες. Εάν αυτό το κάναµε εµείς σ’
αυτή την Αίθουσα, εάν το κάνατε εσείς ως Κυβέρνηση, θα έρχον-
ταν φάκελοι µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και θα σας έλεγαν,
πώς είναι δυνατόν, ενώ υπάρχει περιουσία, εσείς να µην την προ-
στατεύετε.

Συνεπώς, εδώ πέρα πρέπει να ελεγχθεί. Και για να είµαι δί-
καιος, δεν λέω για την παρούσα δηµοτική αρχή. Το παρέλαβε.
Ευθύνεται και η παρούσα δηµοτική αρχή, όσο δεν το αντιµετω-
πίζει. Είναι µία κατάσταση, όµως, η οποία υπάρχει από το 2006. 

Για να µην δηµιουργούνται παρεξηγήσεις, βεβαίως και κατο-
νοµάζω τον κ. Τσίπρα και την «Ανοιχτή Πόλη» γι’ αυτήν την κατά-
ληψη. Δεν το συνδέω µε εγκληµατικές δραστηριότητες που
γίνονται, το συνδέω µε το ότι αυτός είχε υποκινήσει την κατά-
ληψη, συµµετείχε η «Ανοιχτή Πόλη». Τώρα τα ηνία τα έχει πάρει
και η ΑΝΤΑΡΣΥΑ, που προ δεκαπέντε ηµερών είχε φερει πεντα-
κόσιους-εξακόσιους Αφγανούς, για να διαµαρτυρηθούν στη «Δη-
µοτική Αγορά». 

Άλλες καταγγελίες που υπάρχουν και δεν µπορούν να µένουν
απαρατήρητες, είναι το εξής γεγονός, που και το Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη, αλλά και εσείς το αναφέρατε. Γίνεται
αυτήν τη στιγµή διακίνηση προϊόντων εκεί µέσα. Δεν είναι παρά-
νοµη πράξη αυτή, αφού γίνεται χωρίς να αποδίδονται οι ανάλο-
γοι φόροι; Δεν είναι εις βάρος των µαγαζιών που υπάρχουν εκεί;
Δεν είναι εις βάρος της επιχειρηµατικότητας της περιοχής; Εκεί
πέρα δεν πρέπει να ελεγχθεί ο δήµος, στο βαθµό που έχει την
αρµοδιότητα η περιφέρεια που τον ελέγχει γι’ αυτά τα θέµατα,
από τη στιγµή που δεν εφαρµόζει το νόµο;

Είδα και εγώ την απάντηση του δήµου. Πιστεύω στις προθέ-
σεις του δήµου. Δεν θέλω να απαξιώσω, γιατί και εµένα σε συ-
ζητήσεις που έχω κάνει µου τα έχουν µεταφέρει. Ξέρετε, όµως,
υπάρχει µία δυσπιστία των πολιτών, διότι ήδη από το 2006 περι-
µένουν αυτό το περίφηµο σχέδιο για τη «Δηµοτική Αγορά» της
Κυψέλης, τι ακριβώς θα γίνει και πώς θα τελειώσει η κατάληψη
και µέχρι σήµερα δεν έχουµε κάτι. Αυτό λέει στην απάντηση που
µου έστειλαν από τη δηµοτική αρχή: «Θα έχουµε ένα σχέδιο που
θα το αποδεχθούν όλοι οι πολίτες». Μα, αυτό περιµένουν οι πο-
λίτες και έχουν δείξει υποµονή. 

Για να ολοκληρώσω την τοποθέτησή  µου, πρέπει σε όλα αυτά
να δούµε και τι έχει γίνει. Στο 6ο Διαµέρισµα πριν από δεκαπέντε
ηµέρες µαζεύτηκαν για να συζητήσουν, ήρθαν οι καταληψίες
εκεί, δεν επέτρεψαν τη συζήτηση, απειλώντας διαµερισµατικούς
συµβούλους που έχουν  εκλεγεί. Και δεν έχουν εκλεγεί µε το δικό
µας κόµµα, έχουν εκλεγεί µε το δικό σας κόµµα, µε τις παρατά-
ξεις που στηρίζετε και τους απειλούσαν.

Αντίστοιχα, προχθές στη Φωκίωνος Νέγρη, που στήθηκε το
δέντρο για να ανασάνει µια πολύπαθη περιοχή και να υπάρξουν
εορταστικές εκδηλώσεις, πάλι αυτοί οι καταληψίες εκεί πέρα
προσπάθησαν να λειτουργήσουν αρνητικά γι’ αυτήν την εκδή-
λωση. Περιµένω, λοιπόν, να µάθω από εσάς τις διά ζώσης πλη-
ροφορίες που έχετε από το δήµαρχο και επιτέλους να δούµε τι
θα γίνει σε αυτό το σηµείο, για να λήξει αυτή η κατάσταση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Εσωτερικών κ. Κουκουλόπουλος.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-
κών): Προφανώς, κύριε συνάδελφε, για µία σειρά θέµατα που
θέσατε πρέπει να σηµειώσω ότι είναι εκτός της διαδικασίας του
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κοινοβουλευτικού ελέγχου. Δεν απολογείται η Κυβέρνηση, ελέγ-
χεται για πράξεις ή παραλείψεις. Εν προκειµένω, πρέπει να
ελεγχθεί για πράξεις που έκανε ή δεν έκανε. Δεν είναι αρµοδιό-
τητά της µε τη στενή έννοια του όρου, για να απολογηθεί.

Όπως είπα και στην αρχή, στο πρώτο σκέλος της απάντησης,
συνεργαστήκαµε µε τον κύριο Δήµαρχο και τα στελέχη του
Δήµου Αθηναίων και η εικόνα που έχω, προσωπικά εµένα µε ικα-
νοποιεί. Θέλω να πιστεύω ότι θα ικανοποιεί και εσάς.

Πρώτον, ο Δήµος Αθηναίων, η παρούσα δηµοτική αρχή, έχει
πάρει µία απόφαση. Έχω την εντύπωση ότι επαναβεβαίωσε την
προηγούµενη απόφαση. Εν πάση περιπτώσει, έχουµε σήµερα µία
νέα δηµοτική αρχή και σας µεταφέρω την επίσηµη ενηµέρωση
που και εµείς είχαµε από την πλευρά της. 

Έχει πάρει, λοιπόν, πρώτον µία απόφαση ότι η δηµοτική
αγορά δεν πρόκειται να επαναλειτουργήσει ως δηµοτική αγορά,
αλλά θα αποδοθεί ως χώρος κοινής χρήσης στους κατοίκους της
Κυψέλης -της συγκεκριµένης περιοχής, εκεί κοντά στη Φωκίωνος
Νέγρη- αφού είναι γνωστό σε όλους µας και σε όσους δεν κα-
τοικούµε σε εκείνη την περιοχή ότι η Κυψέλη, γενικότερα και ει-
δικότερα εκείνη η περιοχή, είναι υπερδοµηµένη. Λείπουν
απελπιστικά οι ελεύθεροι χώροι, οι διέξοδοι στους κατοίκους.
Άρα, λοιπόν, στους ίδιους τους κατοίκους µε κάποιο τρόπο πρέ-
πει να αποδοθεί για χρήση. 

Δεύτερον, στην υλοποίηση αυτής της απόφασης ανέθεσε µε-
λέτη για την αξιοποίηση µε κατεύθυνση να έχει χρήση πολιτισµού
και διαδικασιών που θα διευκολύνουν εν πάση περιπτώσει  τη συ-
νεύρεση των κατοίκων, γιατί είναι γνωστό ότι το ίδρυµα τους
αποξένωσε.

Τρίτον, πρέπει να πω ότι αυτό ήταν αποτέλεσµα των συζητή-
σεων που ξεκινήσαµε µε αφορµή και την ερώτησή σας πρέπει να
πω. Η ίδια η οικονοµική επιτροπή που έχει τη σχετική αρµοδιό-
τητα του δήµου, έχει αποφασίσει να καταθέσει µήνυση, ακριβώς
για ό,τι έχει σχέση µε την παράνοµη κατοχή δηµοτικής περιου-
σίας. Ανεξάρτητα, δηλαδή, µε το πότε θα ολοκληρωθεί η µελέτη
-που έχουµε τη διαβεβαίωση από το Δήµο Αθηναίων ότι θα είναι
πάρα πολύ γρήγορα έτοιµη- έχει ασκηθεί µήνυση ή ασκείται
αυτές τις ηµέρες –δεν µπορώ να πω επακριβώς, πάντως έχει λη-
φθεί απόφαση από την αρµόδια οικονοµική επιτροπή- σε αυτούς
που παράνοµα καταλαµβάνουν τον χώρο.

Τέλος, θέλω να σηµειώσω ότι η ένταση του προβλήµατος είναι
γνωστή και δεδοµένη και σε εµάς άµεσα, κυρίως όµως, µέσω του
Δήµου Αθηναίων, δεδοµένου ότι όπως ίσως γνωρίζετε, µιας και
ασχολείστε, όπως λέτε εδώ και µεγάλο διάστηµα, υπήρξε κίνηση
από την πλευρά των πολιτών, των περιοίκων και των καταστηµα-
ταρχών και θα είχαµε σύγκρουση. 

Ο ίδιος ο Δήµαρχος Αθηναίων κ. Καµίνης πρόσφατα συµµε-
τείχε σε συνάντηση των κατοίκων και τους συγκράτησε, δίνοντας
ακριβώς αυτές τις διαβεβαιώσεις. 

Θέλω, λοιπόν, να σας πω ότι η ενηµέρωση που έχει το Υπουρ-
γείο µας είναι η ενηµέρωση που έχουν και οι ίδιοι οι κάτοικοι.
Εγώ πιστεύω ότι από την ώρα που έχουµε και αποφάσεις, αλλά
και δέσµευση της δηµοτικής αρχής ενώπιον των ίδιων των κατοί-
κων της περιοχής που κατ’ εξοχήν αυτοί, πολύ περισσότερο από
εσάς και από εµένα, είναι αποδέκτες του προβλήµατος και προσ-
δοκούν να είναι οι αποδέκτες των ωφελειών από τις ενέργειες
του δήµου εφόσον εξελιχθούν οµαλά,  θα έχουµε γρήγορα εξέ-
λιξη.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου):  Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Η τρίτη µε αριθµό 1221/31-10-2011 ερώτηση δευτέρου κύκλου

του Ανεξάρτητου Βουλευτή κ. Γεωργίου Κοντογιάννη, προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε δηµοσιεύµατα για λίστες δη-
µοσίων υπαλλήλων που διατηρούν offshore εταιρείες, δεν θα συ-
ζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Συνεχίζουµε τώρα µε την πρώτη µε αριθµό 499/12-10-2011
ερώτηση δεύτερου κύκλου τού Βουλευτού του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου, προς τον
Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε τον κίνδυνο να
κλείσουν τα αθλητικά κέντρα του Ηρακλείου, από ελλιπή χρηµα-
τοδότησή τους.

Ο κ. Κεγκέρογλου έχει το λόγο για να µας παρουσιάσει σύν-
τοµα την ερώτησή του.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Όταν έγινε η ερώτηση, κυρία
Πρόεδρε, υπήρχε κίνδυνος να κλείσουν. Σήµερα που συζητείται,
δυόµισι µήνες µετά, έχει κλείσει ήδη το Κολυµβητήριο Ηρα-
κλείου. Είναι γνωστό βέβαια στον Υπουργό και δεν θα αναλύσω
το οικονοµικό πρόβληµα το οποίο υπάρχει µε τη λειτουργία του
Εθνικού Αθλητικού Κέντρου στο Ηράκλειο και βέβαια δεν θα ανα-
λύσω, αλλά θα τονίσω, τη µεγάλη σηµασία που έχει, ιδιαίτερα
στην περίοδο της κρίσης που περνάµε, ένα αθλητικό κέντρο για
την αθλούµενη νεολαία. 

Κύριε Υπουργέ, για να µη τα πολυλογούµε, εγώ θέλω δύο
πράγµατα από εσάς. Το ένα έχει να κάνει µε την άµεση αντιµε-
τώπιση του οικονοµικού προβλήµατος, όπου πρέπει να δούµε µε
ποιον τρόπο στα δύσκολα οικονοµικά πλαίσια που κάνετε προ-
σπάθεια -και το βλέπουµε- να τα καταφέρετε µε τα λίγα διαθέ-
σιµα ποσά που έχετε, για να µπορεί να λυθεί το άµεσο οικονοµικό
πρόβληµα που έχουµε και ταυτόχρονα να δοθεί τεχνική στήριξη
της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού που είναι απαραίτητη, προ-
κειµένου να εφαρµοσθεί ένα πρόγραµµα εξοικονόµησης ενέρ-
γειας, εκσυγχρονισµού, δηλαδή, αυτών των εγκαταστάσεων,
ούτως ώστε να µειωθεί το κόστος λειτουργίας.

Νοµίζω ότι σ’ αυτήν την κατεύθυνση πρέπει να κινηθούµε να
βρούµε µια φόρµουλα µέσα στα πλαίσια πάντα των οικονοµικών
δυνατοτήτων που υπάρχουν σήµερα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Στην ερώτηση του κ. Κεγκέρογλου θα απαντήσει ο Υφυπουρ-

γός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Νικητιάδης.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, πριν από λίγες ηµέρες, απαντώντας στην

ίδια περίπου ερώτηση, ανέφερα τα δηµοσιονοµικά προβλήµατα
που και εσείς επισηµάνατε, τα οποία δεν επιτρέπουν µια άνιση
σε ό,τι σχετίζεται µε τη χρηµατοδότηση γηπέδων, σταδίων και
αθλητικών δραστηριοτήτων που πολλές φορές χρειάζεται να
χρηµατοδοτούµε αλλά παραλλήλως δεν είχε φτάσει η χρηµατο-
δότηση στο 97% που είναι σήµερα. 

Έγινε ένας προϋπολογισµός, συµφωνήσαµε για κάποια χρή-
µατα, 825.000 ευρώ. Αυτό ήταν το ποσό που συµφωνήθηκε για
το ΕΑΚΕ. Σήµερα έχει καταβληθεί το 97% αυτού του ποσού. Πρέ-
πει να σας πω ότι συνολικώς στην ελληνική αγορά τα χρήµατα
που καταβάλλονται σε σχέση µε τα προϋπολογισθέντα είναι πολύ
χαµηλότερα του ποσοστού αυτού.

Πρέπει επίσης να σας πω ότι τα έτη 2007 έως 2011, στο συγ-
κεκριµένο αθλητικό κέντρο το ποσοστό που καταβλήθηκε, σε
σχέση µε τον προϋπολογισµό, ουδέποτε ξεπέρασε το 80%. Τώρα
έφτασε στο 97% και θα καλυφθεί πλήρως όλο το ποσό. Αυτό, βέ-
βαια, δεν µπορεί να αποτελεί παρηγοριά και ούτε έρχεται η δική
µας αναφορά ως κάτι τέτοιο, δεδοµένου ότι όπως λέτε εσείς το
πρόβληµα παραµένει και πρέπει να δούµε πώς µπορούµε να πα-
ρέµβουµε έτσι ώστε να αναζητήσουµε κάποιες λύσεις. 

Παραλλήλως εγώ πρέπει να σας πω πως το ό,τι δώσαµε κά-
ποια χρήµατα, αυτά που δώσαµε,  δεν ήταν µια εύκολη υπόθεση.
Κάναµε πολύ µεγάλες προσπάθειες για να διασφαλίσουµε από
το κεντρικό ταµείο της χώρας κάποια χρήµατα που θεωρήσαµε
ότι ήταν απαραίτητα προκειµένου να λειτουργήσουν κάποιοι
αθλητικοί χώροι. 

Η δική µας θέση, είναι ότι απαιτείται και η συµβολή πολλών
άλλων παραγόντων. Απαιτείται και η ενεργή παρουσία και αν θέ-
λετε και η κινητοποίηση τοπικών δυνάµεων που θα µπορέσουν
να συγκεντρώσουν χρήµατα, έτσι ώστε να λειτουργούν αυτά τα
στάδια. Αυτή η µονόδροµη σχέση, δηλαδή διαρκώς δώσε κρά-
τος, για να λειτουργούν τα αθλητικά κέντρα, για να λειτουργούν
διάφορες εγκαταστάσεις κάποια στιγµή ως αντίληψη και ως ιδε-
ολογία και ως νοοτροπία πρέπει να σταµατήσει. Θα έπρεπε να
σταµατήσει ακόµα και αν η χώρα είχε µια οικονοµική επάρκεια,
ακόµα και αν η χώρα είχε το πλεόνασµα που λέµε ότι θα µπο-
ρούσε να επιτευχθεί µε τον προϋπολογισµό του 2012.
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Θα συνεχίσω, όµως στη δευτερολογία µου για να σας απαν-
τήσω και στα άλλα θέµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Σας ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Κεγκέρογλου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να

σας πω συγκεκριµένα πράγµατα για να µπορέσουµε να συνεν-
νοηθούµε. 

Κατ’ αρχάς τα τελευταία χρήµατα που υπεγράφισαν, όπως εί-
χατε ανακοινώσει, δεν έχουν φθάσει στο αθλητικό κέντρο. Επο-
µένως δεν έχουν αξιοποιηθεί για να συνδεθεί µε τη ΔΕΗ ξανά ή
µε το δήµο. Το ποσό που έχει λάβει είναι αυτό που ήταν και τον
Οκτώβριο. Εποµένως θα πρέπει να το δούµε αυτό. Το πιο σηµαν-
τικό, όµως, είναι ότι θα πρέπει να γνωρίζετε –αν δεν το γνωρίζετε
σας το λέω τώρα- ότι 193.000 ευρώ από αυτά τα χρήµατα, πήγαν
για την πληρωµή δικαστικών αποφάσεων που είχαν επιτύχει οι
εργαζόµενοι τα προηγούµενα χρόνια. 

Άρα απ’ αυτό τον προϋπολογισµό, απ’ αυτά τα χρήµατα που
έχετε δώσει, 193.000 ευρώ έχουν πάει εκεί και πρέπει να λογα-
ριαστούν ουσιαστικά για προηγούµενα χρόνια. Το έλλειµµα, λοι-
πόν, δεν έχει να κάνει µε κακή διαχείριση ή µε αύξηση του
κόστους, µιας και οι εργαζόµενοι είναι λιγότεροι, ή µε οτιδήποτε
άλλο, αλλά µε το γεγονός ότι πληρώθηκαν περίπου 200.000
ευρώ για οφειλές άλλων ετών. Άρα το οικονοµικό παραµένει και
πρέπει να το δούµε έστω και ως προκαταβολή του επόµενου
έτους, µε αυτό το δεδοµένο.

Το δεύτερο που σας ανέφερα και που είπατε ότι θα απαντή-
σετε στη δευτερολογία σας, έχει να κάνει µε τον εκσυγχρονισµό
των εγκαταστάσεων και ιδιαίτερα του κολυµβητηρίου, για την
εξοικονόµηση ενέργειας που χρειάζεται την τεχνική στήριξή σας.
Γνωρίζω τη µελέτη που έχετε εκπονήσει πολύ σωστά, όµως, χρει-
άζεται να προσαρµοστεί σε κάθε αθλητικό κέντρο. Αυτό νοµίζω
ότι µπορείτε να το κάνετε. Έχετε τους τεχνικούς και τις υπηρε-
σίες. Χρειάζεται µια οριοθέτηση της συγκεκριµένης ιδιοκτησίας,
προκειµένου να µπορέσει να προχωρήσει. Έχει ζητήσει η διοί-
κηση του αθλητικού κέντρου τη συνδροµή σας. 

Έρχοµαι, όµως, σε ένα άλλο θέµα που έχει να κάνει µε τη συν-
δροµή της τοπικής κοινωνίας. Πέρα από τη συνδροµή των οικο-
γενειών, υπάρχει εκεί µια περιφέρεια, ένας δήµος και πρέπει να
σας πω ότι η περιφέρεια ανακοίνωσε εγγράφως προς τη διοί-
κηση του αθλητικού κέντρου, την πρόθεσή της µέσα από προ-
γραµµατική σύµβαση να συµβάλει στα οικονοµικά. Έχει σταλεί,
λοιπόν, από τη διοίκηση του αθλητικού κέντρου προς τη γενική
γραµµατεία έγγραφο που ζητάει τη νοµική στήριξη της γενικής
γραµµατείας προκειµένου να συναφθή αυτή η προγραµµατική
σύµβαση µε την Περιφέρεια Κρήτης αλλά δεν έχει προχωρήσει.
Αυτό είναι κάτι πάρα πολύ σηµαντικό, γιατί η περιφέρεια δείχνει
την ευαισθησία της να στηρίξει ένα αθλητικό κέντρο. Βέβαια
αυτό µπορεί να γίνει και µε το δήµο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Υπάρχει ανάγκη, βέβαια, κατά την άποψή µου, να δούµε συ-

νολικά το θέµα της λειτουργίας των αθλητικών κέντρων. Κάποια
στιγµή, ίσως η πολιτεία αποφασίσει όλα αυτά να πάνε στις περι-
φέρειες και στους δήµους, µε ένα συγκεκριµένο σχεδιασµό βέ-
βαια και µε ανάληψη ευθύνης από τις τοπικές κοινωνίες. Μέχρι,
όµως, να γίνει αυτό, νοµίζω ότι η προγραµµατική σύµβαση µε
την περιφέρεια, η οποία µπορεί να συναφθή, θα φέρει την άµεση
επίλυση του οικονοµικού θέµατος και την πρόοδο στο θέµα της
εξοικονόµησης ενέργειας που θα είναι στη σωστή κατεύθυνση
και θα δώσει λύση σε ένα άµεσο πρόβληµα. 

Έκανα αίτηση για να συζητηθεί η ερώτηση στην Ολοµέλεια,
κυρία Πρόεδρε, γιατί είδα στην πρωινή εκποµπή της ΝΕΤ ένα ρε-
πορτάζ, όπου οι κοπέλες της ρυθµικής γυµναστικής, που ανα-
δείχθηκαν πρώτες στο Βέλγιο, ήταν µέσα σε µια άδεια πισίνα η
οποία δεν λειτουργούσε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κατ’ αρχάς, αγαπητέ συνάδελφε, κύριε Κεγκέρογλου το

πρώτο πράγµα που πρέπει να πω είναι ότι πρέπει τις επόµενες
µέρες, αµέσως να δούµε την πρόταση αυτή από την περιφέρεια,
η οποία είναι καλοδεχούµενη. Άλλωστε η περιφέρεια δεν είναι τί-
ποτα παραπάνω ή παρακάτω από το κράτος σε µια διαφορετική,
ευρύτερη έννοια. Δεν είναι το στενότερο κράτος, είναι το ευρύ-
τερο κράτος. Συνεπώς, χαιρετίζουµε την πρωτοβουλία του Πε-
ριφερειάρχη κ. Αρναουτάκη και σας δηλώνω ότι τις επόµενες
µέρες θα δούµε αυτό το θέµα, έτσι ώστε να υπογραφεί αυτή η
προγραµµατική σύµβαση, προκειµένου να διασφαλιστεί η λει-
τουργία του κολυµβητηρίου.

Παραλλήλως, πρέπει να σας πω ότι είµαι βέβαιος ότι τις επό-
µενες µέρες θα φτάσουν αυτά τα χρήµατα. Έχουν εκταµιευθεί
αλλά προφανώς η «φοβερή» γραφειοκρατία της «φοβερής»
χώρας µας, δεν έχει επιτρέψει να φτάσουν ακόµα και έτσι δυ-
στυχώς για κάποιες µέρες το κολυµβητήριο θα είναι κλειστό. Σας
υπόσχοµαι ότι θα εποπτεύσω και προσωπικώς για να δω πού βρί-
σκονται αυτά τα χρήµατα και δεν έχουν φτάσει, έτσι ώστε να
ανοίξει το κολυµβητήριο άµεσα, να πάρουν, δηλαδή, τα χρήµατα,
να πληρώσουν τα πετρέλαια και να ανοίξει το κολυµβητήριο.

Στο επίσης πολύ σηµαντικό θέµα που θέσατε σε σχέση µε την
τεχνογνωσία που θα πρέπει να παρέχεται από τη Γενική Γραµ-
µατεία Αθλητισµού, εφόσον υπάρχει αυτή, πράγµατι υπάρχει µια
πολύ σηµαντική προσπάθεια στην κατεύθυνση της εξοικονόµη-
σης ενέργειας ειδικώς από τα κολυµβητήρια και προς την κατεύ-
θυνση αυτή η Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού έχει αναρτήσει και
στην ιστοσελίδα της ένα εγχειρίδιο, το οποίο θα σας το δώσω,
αν ενδεχοµένως δεν το έχετε. 

Είναι για τα εθνικά αθλητικά κέντρα. «Εγχειρίδιο εξοικονόµη-
σης ενέργειας» επιγράφεται. Δείχνει τρόπους µε τους οποίους
µπορούν να ενεργούν οι διαχειριζόµενοι τα διάφορα κολυµβητή-
ρια, προκειµένου να εξοικονοµούν ενέργεια, που είναι κάτι πολύ
σηµαντικό.

Πρέπει παραλλήλως και κλείνοντας, να προσθέσω για την ανα-
φορά που κάνατε σε σχέση µε µία κεντρικότερη διαρθρωτική πια
πολιτική, στην οποία θα πρέπει να καταλήξουµε, ότι είναι µέρος
της πολιτικής µας. Δυστυχώς, µια σειρά από αντιξοότητες που
σχετίζονται κυρίως µε την οικονοµική συγκυρία, δεν επέτρεψαν
να προχωρήσουµε και σε συγκεκριµένες ανακοινώσεις. Από
καιρό στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού γίνεται µία πολύ µε-
γάλη καταγραφή και σχηµατίζεται για πρώτη φορά στη χώρα
µας, ένα µητρώο των αθλητικών εγκαταστάσεων της πατρίδας
µας. Θα έχουµε την ευκαιρία και άλλη φορά να αναφερθούµε σε
αυτό το µητρώο, γιατί επιτέλους θα έχουµε µία δεξαµενή µέσα
από την οποία θα µπορούµε να γνωρίζουµε ανά πάσα στιγµή τι
διαθέτει κάθε περιοχή, τι χρειάζεται η κάθε περιοχή, τι κόστος
πρέπει να έχει αυτό που διαθέτει η κάθε περιοχή, ποιος είναι ο
καλύτερος τρόπος διαχείρισης και όλα αυτά µε συγκριτικά στοι-
χεία από το εξωτερικό και µε καλές πρακτικές που πρέπει να χρη-
σιµοποιήσουµε.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι οι Υπουργοί Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, Διοι-
κητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Εσω-
τερικών, Οικονοµικών, Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Για τα δεσποζόµενα και τα
αδέσποτα ζώα συντροφιάς και την προστασία των ζώων από την
εκµετάλλευση ή τη χρησιµοποίηση µε κερδοσκοπικό σκοπό». 

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 629/15-10-2011 ερώτηση

δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθα-
νασίου Δαβάκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού,
σχετικά µε την ανακατασκευή του κτηρίου του Δηµοτικού Σχο-
λείου Μυστρά για τη στέγαση του Ινστιτούτου Έρευνας Βυζαν-
τινού Πολιτισµού (ΙΝΕΒΥΠ). 
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Στην ερώτηση του κ. Δαβάκη θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ.
Νικητιάδης.

Το λόγο έχει ο κ. Δαβάκης για να παρουσιάσει την ερώτησή
του.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αναφερόµενος στην τελευταία του απάντηση προς το συνά-

δελφο τον κ. Κεγκέρογλου, ο κύριος Υφυπουργός ανέφερε τη
φράση «φοβερή γραφειοκρατία», µία φοβερή γραφειοκρατία αν-
τικείµενο της οποίας ήταν και η προηγηθείσα ερώτηση από τον
κύριο συνάδελφο εκ Κρήτης. Για τη φοβερή γραφειοκρατία θέλω
να αναφερθώ και εγώ. Αντικείµενο της ερωτήσεώς µου είναι αυτή
και αφορά το Ινστιτούτο Έρευνας Βυζαντινού Πολιτισµού του
Μυστρά, ένα ινστιτούτο το οποίο ιδρύθηκε το 2007 µε προεδρικό
διάταγµα, φιλοδοξώντας να είναι εφάµιλλο του Ινστιτούτου της
Βενετίας. Γιατί νοµίζω ότι και η χώρα µας δικαιούται να έχει µε
το επιστηµονικό προσωπικό που διαθέτει αλλά και µε τη φυσιο-
γνωµία του τόπου και την πληθώρα των επιστηµόνων της, όχι
µόνο Ελλήνων αλλά και ξένων, εκείνες τις ευοίωνες προοπτικές
έρευνας που έχουν και άλλες περιοχές. 

Κύριε Υφυπουργέ, στα γρανάζια της γραφειοκρατίας, στις αρ-
νητικές πλευρές όλου αυτού του γεγονότος που συνθέτει το νε-
ότερο ελληνικό κράτος, έχει εµπλακεί αυτή η υπόθεση για ένα
ζήτηµα το οποίο αν βρισκόµασταν σε άλλο τόπο, σε άλλη χώρα,
σε άλλες εποχές, αν θέλετε, θα ήταν αστείο και να το συζητάµε
και να φέρνουµε ως ερώτηση σε αυτήν τη Βουλή. Μία συµπλη-
ρωµατική µελέτη –άκουσον, άκουσον, κυρία Πρόεδρε- καθυστε-
ρεί επί αρκετούς µήνες µε ό,τι αυτό συνεπάγεται για τη συνέχιση
της εργολαβίας του κτηρίου. Σηµειωτέον ότι το κτήριο αυτό είναι
ένα εξαίρετου κάλλους κτήριο. Είναι το παλιό σχολείο του Μυ-
στρά, το οποίο η ίδια η τοπική κοινωνία διέθεσε, προκειµένου να
στεγαστεί το ινστιτούτο και το οποίο εµπίπτει στην αρµοδιότητα
της Εφορίας Βυζαντινών και Νεοτέρων Μνηµείων µε ό,τι αυτό
συνεπάγεται όσον αφορά την τελεσφόρηση αυτής της υποθέ-
σεως.

Με πολύ ενδιαφέρον περιµένω την απάντηση του κυρίου
Υπουργού, δεδοµένου ότι το αντικείµενο αυτής της ερώτησης
σε έναν µόνο στόχο αποσκοπεί, στο να απεµπλακούν επιτέλους
οι αγκυλώσεις που υπάρχουν -είναι βέβαιον ότι υπάρχουν- και να
προχωρήσει η συγκεκριµένη υπόθεση, για να τελειώσει η εργο-
λαβία αυτού του ινστιτούτου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και

Τουρισµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Αγαπητέ συνάδελφε, το Δηµοτικό Σχολείο του Μυστρά βρίσκε-

ται µέσα στην ευρύτερη περιοχή της Καστροπολιτείας, σε ένα
οικόπεδο δύο χιλιάδων πεντακοσίων τριάντα έξι τετραγωνικών
µέτρων. Πρέπει να συνοµολογήσω και εγώ ότι υπήρξε πράγµατι
το θύµα µιας απίστευτης γραφειοκρατίας, αλλά όχι µόνο. Υπήρξε
το θύµα και µίας απίστευτης πολλές φορές αγκύλωσης αρχιτε-
κτονικών εγκεφάλων, που διαφορετικά προσεγγίζουν τα πράγ-
µατα, που εκτιµούν τη µία µε έναν τρόπο και την άλλη µε έναν
διαφορετικό τρόπο και αυτό διαχρονικά και καταλαµβάνει τους
πάντες, όλα τα κόµµατα και όλες τις πολιτικές και δυστυχώς, δεν
έχουµε καταφέρει να το ξεπεράσουµε, αν και µερικές φορές
πρέπει να πω και εγώ ότι οφείλουµε µία πολύ πιο ενισχυµένη
ευαισθησία, όταν οι αρχιτέκτονές µας καταπιάνονται µε θέµατα,
µε ζητήµατα που άπτονται του πολιτιστικού µας πλούτου, του
αρχαιολογικού µας πλούτου, κάτι στο οποίο είµαι βέβαιος ότι και
εσείς θα συµφωνήσετε. 

Πρέπει να πω ότι το συγκεκριµένο σχολείο, ανεξαρτήτως των
όποιων ευαισθησιών µπορεί να υπάρχουν από την περιοχή, µέχρι
στιγµής δεν έχει αποδειχθεί ότι αποτελεί κάποιο κατασκεύασµα
ιδιαιτέρου κάλλους ή κάποιο κατασκεύασµα που να έχει µία συγ-
κεκριµένη αρχιτεκτονική, η οποία να απαιτεί µία διαφορετική
προσέγγιση, παρά το ότι η πολιτεία έκανε πάρα πολύ µεγάλες
προσπάθειες. Δηλαδή σε αυτή την περιοχή γύρω από το σχο-
λείο, πέρα από το ότι έχουν γίνει πάρα πολλές επισκευές πάρα
πολλές φορές στο ίδιο το σχολείο, κάναµε ανασκαφές, για να

βρούµε αν υπάρχουν µεσαιωνικά κατάλοιπα. Ήταν το πρώτο που
έπρεπε να δούµε. Έχουµε ένα σχολείο µέσα στην Καστροπολι-
τεία. Υπάρχουν µεσαιωνικά κατάλοιπα εκεί γύρω; Υπάρχουν µε-
σαιωνικά κατάλοιπα στο βάθος του τοίχου, όταν θα σκάψεις,
όταν θα φύγουν τα επιχρίσµατα; Υπάρχει κάτι τέτοιο, που να
προδίδει πραγµατικά ότι αυτό το κτήριο µπορεί και να ήταν ένα
µε την εκπληκτική Καστροπολιτεία και ό,τι αυτή εµπεριέχει, για
το οποίο θα αναφερθώ παρακάτω; 

Μέχρι στιγµής, κάτι τέτοιο δεν απεδείχθη κατ’ ουδένα τρόπο.
Αυτό όµως δεν σηµαίνει ότι εµείς και δεν συνεχίζουµε και δεν σε-
βόµαστε το γεγονός ότι έχει δοθεί για µία συγκεκριµένη χρήση.
Θέλουµε πραγµατικά να υλοποιηθεί η αποστολή για την οποία
έχει δοθεί αυτό το σχολείο και γι’ αυτό ακριβώς το λόγο έχουµε
ασχοληθεί και πολύ περισσότερο µε αυτό καθ’ αυτό το κτίσµα.
Προσέξτε, ως κτίσµα το βλέπω, όχι ως σχολείο. Ξεχάστε την
πνευµατική έννοια, το τι βγάζει ως ένα διδακτήριο. Μιλάω για το
κτίσµα καθαρά, τις πέτρες αυτές. Θα έρθω, όµως, στη δευτερο-
λογία µου για να συµπληρώσω και ορισµένα άλλα στοιχεία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο κ. Αθα-
νάσιος Δαβάκης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θέλω να ενηµερώσω
τον κύριο Υπουργό -ενδεχοµένως µπορεί να το ξέρει- ότι το κτή-
ριο του Δηµοτικού Σχολείου δεν βρίσκεται µέσα στην Καστρο-
πολιτεία του Μυστρά, βρίσκεται στο Νέο Μυστρά, στον οικισµό
του Μυστρά, όπως αυτός ανεπτύχθη κατά τη δεκαετία του ’50,
όταν επί Αναστασίου Ορλάνδου µεταφέρθηκε ο κόσµος µέσα
από το Μυστρά και κατέλαβε τον υπάρχοντα χώρο, που σήµερα
είναι η πρώην Κοινότητα του Μυστρά.

Εν πάση περιπτώσει, όµως, είναι ένα όµορφο κτήριο µε τις κα-
µάρες, µε όλα εκείνα τα οποία συνθέτουν µία παραδοσιακή δοµή
και πέραν αυτού, είναι και ένα κτήριο που µέχρι πρότινος, κύριε
Υπουργέ, πήγαιναν σχολείο τα παιδάκια του Μυστρά εκεί. Έφυ-
γαν, λοιπόν, τα παιδιά του Μυστρά για έναν ανώτερο σκοπό, ας
πούµε, ένα Ινστιτούτο Βυζαντινών Ερευνών, και πάνε σχολείο σε
µία παρακείµενη κοινότητα, προκειµένου να προχωρήσει αυτό
το κτήριο για το σκοπό για τον οποίο η πολιτεία επέλεξε. Βρισκό-
µαστε, λοιπόν, στο εξής παράδοξο. Σας διαβάζω, αν θέλετε, το
σενάριο της ιλαροτραγωδίας για µία συµπληρωµατική µελέτη,
για την οποία υπάρχει αδικαιολόγητη καθυστέρηση.

Στις 30 Μαΐου εγκρίνεται η συµπληρωµατική µελέτη. Όταν άρ-
χισαν να ρίχνουν τους τοίχους του νέου κτηρίου οι εργολάβοι,
εµφανίστηκαν πράγµατα που δεν είχαν συµπεριληφθεί στην αρ-
χική µελέτη. Γι’ αυτό και χρειάζεται συµπληρωµατική µελέτη. 

Στις 30 Μαΐου, λοιπόν, εγκρίνεται η συµπληρωµατική µελέτη
που υπεβλήθη από την Εφορία Βυζαντινών Αρχαιοτήτων Σπάρ-
της. Στις 29 Ιουνίου υπάρχει θετική εισήγηση της µελέτης από
τη Διεύθυνση Βυζαντινών και Μεταβυζαντινών Μνηµείων, η οποία
πηγαίνει στη Διεύθυνση Αναστήλωσης Βυζαντινών και Μεταβυ-
ζαντινών Μνηµείων. 

Στις 19 Ιουλίου εισάγεται το θέµα στο ΚΑΣ, αλλά αναβάλλεται
η συζήτησή του. Στις 21 Σεπτεµβρίου ενηµερώνεται για την εκ-
κρεµότητα -µε δυο µήνες καθυστέρηση- ο ΟΣΚ ο οποίος είναι
επιβλέπουσα υπηρεσία του έργου, γιατί µέχρι τώρα ήταν εκπαι-
δευτήριο. 

Έκτοτε έχουν περάσει, κύριε Υπουργέ, τρεις µήνες χωρίς κα-
νένα αποτέλεσµα, παρά το γεγονός ότι στο διάστηµα αυτό υπήρ-
ξαν επαφές των συντακτών της µελέτης µε στελέχη της
Διεύθυνσης Αναστήλωσης Βυζαντινών και Μεταβυζαντινών Μνη-
µείων και επιβεβαιώθηκε εκ νέου η αναγκαιότητα για ενίσχυση
της στατικότητας του κτηρίου. 

Αυτό που αναρωτιέται ο κάθε σώφρων -όχι πολιτικός- πολίτης
είναι πόσος χρόνος πρέπει ακόµα να περάσει για να κινητοποι-
ηθούν αυτές οι υπηρεσίες του Υπουργείου Πολιτισµού, οι υπη-
ρεσίες σας και ειδικά η Διεύθυνση Αναστήλωσης Βυζαντινών και
Μεταβυζαντινών Μνηµείων, ώστε να εγκριθεί επιτέλους αυτή η
απολύτως αναγκαία συµπληρωµατική µελέτη, για να συνεχίσει ο
εργολάβος τις εργασίες και να προχωρήσουµε σιγά-σιγά προς
την ολοκλήρωση αυτού του οράµατος, που είναι κάτι πολύ ση-
µαντικό, µέσα στο χώρο του Μυστρά. 

Γι’ αυτό έφερα αυτή την επίκαιρη ερώτηση στην οποία βέβαια
απάντηση έλαβα. Η απάντηση όµως –στον ορυµαγδό της πλη-
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θώρας του κοινοβουλευτικού έργου, αφού σας φέρνουν και υπο-
γράφετε συνεχώς απαντήσεις προς εµάς- που µου στείλατε την
1η Δεκεµβρίου αναφέρει αυτά που λέω στην ερώτησή µου. Πα-
ρουσιάζετε µόνο τα πραγµατικά περιστατικά. 

Εγώ ζητώ από τον Υπουργό κ. Νικητιάδη –που τελευταίως βλε-
πόµαστε πολύ συχνά σ’ αυτήν την Αίθουσα- να πει: Τι γίνεται, βρε
παιδιά, επιτέλους εκεί πέρα; Τελειώνετε µε αυτή την έγκριση της
συµπληρωµατικής µελέτης για να προχωρήσει το έργο. Έχουν
σταµατήσει οι εργασίες, χειµώνας καιρός όπως καταλαβαίνετε.
Επιτέλους, αυτά πρέπει να µας οδηγήσουν σε πιο αποτελεσµα-
τικές κινήσεις. 

Είπα και την προηγούµενη εβδοµάδα, κύριε Υπουργέ -και το
επαναλαµβάνω- ότι σε αυτές τις δύσκολες εποχές που ζούµε,
αυτά µας έχουν µείνει, µ’ αυτά µπορούµε να ζήσουµε, µε το πα-
ρελθόν το οποίο µπορεί να δηµιουργήσει ένα ευοίωνο µέλλον,
να έρθουν ξένοι επιστήµονες, ξένοι ερευνητές, οι δικοί µας ερευ-
νητές, οι δικοί µας επιστήµονες που µπορούν να µπουν σε τέτοια
κέντρα και να έχουµε µια προστιθέµενη αξία. 

Από εκεί και πέρα, εάν οι αγκυλώσεις ενός αρρωστηµένου
κρατικού µηχανισµού –που πρέπει να αναδοµηθεί επιτέλους-
προβάλλουν προσκόµµατα σε αυτές τις προοπτικές, νοµίζω ότι
εσείς πρέπει, µ’ ένα πολιτικό κυβερνητικό σχήµα –όπως τώρα
που είναι πολυσυνθετικό- να δώσετε λύσεις και αυτό περιµέ-
νουµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Νι-

κητιάδης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και

Τουρισµού): Το σύνολο της ηγεσίας του Υπουργείου Πολιτισµού
και Τουρισµού θα ενώσει τη φωνή του µαζί σας, δηλαδή και ο κ.
Γερουλάνος και ο κ. Αλιβιζάτος, µε τον οποίον µάλιστα συζήτησα
τη συγκεκριµένη ερώτηση, γιατί θέλει να ενηµερώνεται και εξε-
δήλωσε το ενδιαφέρον του.

Θα σηµειώσω µόνο ότι αυτό το σχολείο δεν είναι εκτός, µε την
έννοια της αρχαιολογικής προσέγγισης. Χωροθετείται εντός του
κηρυγµένου αρχαιολογικού χώρου του Μυστρά και αυτό µας δη-
µιουργεί µια σειρά από ζητήµατα. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Είπατε Καστροπολιτεία …
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και

Τουρισµού): Ναι, εντάξει, αλλά είναι µέσα στον ευρύτερο χώρο.
Δυστυχώς, όµως, χωροθετείται εντός και εξ αυτού του λόγου,
αν θέλετε, έχουµε αυτή την ταλαιπωρία. Αν δεν χωροθετούνταν
εντός, πιθανώς θα είχαµε τελειώσει εδώ και καιρό. 

Πρέπει να προσθέσω αυτό που εσείς ξέρετε –αλλά πρέπει στο
εθνικό Κοινοβούλιο να γίνουν συγκεκριµένες αναφορές- ότι για
µένα είναι εξίσου σηµαντικό αυτό που αναφέρατε, ότι τελευταία
συναντιόµαστε πολύ συχνά. Τι σηµαίνει αυτό; Μπορεί να σηµαίνει
ότι υπάρχουν ζητήµατα που τίθενται υπό τη δαµόκλειο σπάθη
του κοινοβουλευτικού ελέγχου και ορθώς τίθενται, αλλά παραλ-
λήλως, κύριε συνάδελφε -είµαι βέβαιος ότι το µοιράζεστε µαζί
µου- σηµαίνει ότι η χώρα µας, η περιοχή σας, η Σπάρτη έχει ένα
τόσο µεγάλο πολιτιστικό και αρχαιολογικό πλούτο, που τα εναύ-
σµατα είναι ατέλειωτα και µπορεί, όσο και να λειτουργήσει καλά
η δηµόσια διοίκηση και η γραφειοκρατία µας, να έχουµε διαρκώς

ζητήµατα.
Κι εγώ θα χαίροµαι να έχουµε ζητήµατα. Γιατί, ξέρετε, σε πολ-

λές χώρες του κόσµου µάς ζηλεύουν, που δεν έχουν ακόµη και
την ταλαιπωρία µας. Θα ήθελαν πολύ να ταλαιπωρούνται για τα
ζητήµατα που ταλαιπωρούµαστε εµείς και µας ζηλεύουν γι’ αυτό.
Να είστε βέβαιος.

Πραγµατικά, σ’ αυτή την Καστροπολιτεία, δίπλα από την οποία
είναι αυτό το σχολείο, υπάρχουν δύο παλάτια. Στο ένα απ’ αυτά
ορκίστηκε ο τελευταίος αυτοκράτορας του Βυζαντίου. Μιλάµε
για µια ολόκληρη ιστορία, την ιστορία µας, που ξεκινάει από την
αρχαία Ελλάδα, πάει στο Βυζάντιο κι έρχεται στη νεότερη Ελ-
λάδα. Άρα, οι µνήµες είναι εκπληκτικές. Όµως δεν είναι µόνο οι
µνήµες. Είναι και αυτό που εµείς κουβαλάµε, οι νεότεροι Έλλη-
νες σήµερα. Και εξ αυτού του λόγου, οφείλουµε και την ευαισθη-
σία στο συγκεκριµένο σχολείο. 

Περιγράψατε µε επάρκεια την κατάσταση της γραφειοκρα-
τίας, όπως εξελίχθηκε. Πράγµατι, το τελευταίο στάδιο στο οποίο
βρισκόµαστε είναι αυτή η µελέτη που πιστεύαµε πια ότι τελειώνει
και θα προχωρούσαµε σε µια υλοποίηση και έρχεται ξαφνικά κά-
ποιος αρχιτέκτονας και λέει: Stop. Η µελέτη αυτή δεν µου κάνει.
Πρέπει να γίνει µια συµπληρωµατική». Aυτήν ακριβώς που ανα-
φέρατε. 

Εγώ δεσµεύοµαι ότι την επόµενη φορά που θα συναντηθούµε
θα σας αναφέρω µε πολύ συγκεκριµένο τρόπο πώς έχει προχω-
ρήσει αυτή η µελέτη, για να τελειώνει, να µπει στο ΚΑΣ επιτέ-
λους. Γιατί είναι κάτι στο οποίο οφείλουµε όλοι µας. Το
οφείλουµε στην iστορία µας όλοι όσοι είµαστε σ’ αυτό το εθνικό
Κοινοβούλιο κι ο ελληνικός λαός οφείλει στην ιστορία του το να
προσπαθεί να υπάρχει µια συνέπεια. Κάποιες γραφειοκρατικές
διαδικασίες πρέπει κάποιες φορές να τις χτυπήσουµε κατά µέ-
τωπο, για να µπορέσουµε να είµαστε συνεπείς και µε τις δικές
µας ευαισθησίες αλλά και µε τη δική µας συνείδηση. 

Παρεµπιπτόντως, επειδή το είχαµε πει εδώ, θα σας αναφέρω
ότι εξαγγέλλεται η παραχώρηση του «Ξενία» στην τοπική αυτο-
διοίκηση, κάτι που το είχαµε συζητήσει και το είχατε θέσει κι
εσείς και οι άλλοι συνάδελφοι από τη Λακωνία. Οπότε είναι κι
αυτό ένα ζήτηµα που δείχνει ότι εµπιστευόµαστε την τοπική αυ-
τοδιοίκηση. Είναι προφανές όσον αφορά τις προγραµµατικές
συµβάσεις, που είχαµε συζητήσει, ότι πρέπει να προχωρήσουν
οι προγραµµατικές συµβάσεις, γιατί ίσως τελικά σήµερα είναι ο
µόνος τρόπος να κάνουµε κάτι σ’ αυτή την κατεύθυνση.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε, και για τον παραπάνω χρόνο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

αναφορών και ερωτήσεων. 
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα  19.34’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη 21 Δεκεµβρίου 2011 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: ειδική ηµερήσια
διάταξη της Ολοµέλειας της Βουλής, συζήτηση επί της εκθέσεως
της Ειδικής Μόνιµης Επιτροπής Περιφερειών, σύµφωνα µε το
άρθρο 43Α’ παράγραφος 6 του Κανονισµού της Βουλής. 
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